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سخنگویوزارتخارجه:

اگر تأیید شود حادثه نطنز منشأ خارجی 
دارد پاسخ مقتضی خواهیم داد

اتوماسیون نرم افزار 
رسید؟ کجا  به  برق  پست های   
طلا؛ حمال  کارگردان  با  بی پرده  گفت وگویی 

صحنه های  حاوی  فیلمی 
جامعه متعفن  و  عریان 

کرد: تصویب  کرونا  از  دیده  آسیب  کارهای  و  کسب  از  حمایت  در  شهر  اسلامی  شورای 

نیست لازم  بخشش، 
بگیرید عوارض   
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سالی پرتلاطم و سازهای ناهمگون
میرزاعلیآیتاللهی

کسی نیست که نداند تا یک سال آینده مملکت با چه چالش هایی روبرو است.
_ سـایه انتخابـات امریـکا و آخریـن تلاشـهای روز افزون ترامـپ و پمپئو بـرای به زانو 
در آوردن ایران برسـر کشـورما خورشـید رفاه و امید و آسـایش رابه محاق برده اسـت و 
تـا پایـان انتخابـات آمریکا ادامـه دارد و بعـد از جابجایی یا تثبیت رئیـس جمهور  ایالات 
متحـده نیـز مدتهـا طـول مـی کشـد تـا شـاید فرجـی حاصل شـود یـا وضـع تحریمها 

بدترشود. ازآنچه هسـت 
_ بیمـاری کرونـا بـا جسـم و روح و روان مردم بـازی می کند و افق روشـنی برای مهار 
ایـن اسـب سـرکش وجـود ندارد.مـردم قرنطینه شـده و نیمه قرنطینه شـده و کاسـبها و 

پیشـه وران ورشکسـته و زیـان دیده و......عصبی هسـتند و حـق هم دارند.
_ تـورم شـدید و گرانـی دلار وطـلا بـی داد مـی کنـد و دولـت و بانـک مرکـزی هـم 
محدودیـت دارنـد و نمـی تواننـد علـل ان را توضیـح دهنـد بـه همیـن دلیـل مـردم 
سـرگردان و ناراضـی هسـتند و زیـر لب حرفهـای خوبی نمی زننـد. بپذیریم کـه تورم و 

فقـر و بیـکاری و ضریـب فلاکـت همگـی افزایـش بـی رویـه ای دارنـد.
_  اختـلاس هـا و بربـاد رفتـن ثروت ملـی دراثر سـوء مدیریت هـا ذهن مـردم فقرزده 

رابـه خـود مشـغول کـرده و عوامل نارضایتـی بخش از شـهروندان را تکمیـل می کند.
درایـن شـرایط بـازی انتخابـات ریاسـت جمهـوری ایـران درسـال 1400 از مدتها پیش 

آغـاز شـده و نارضایتـی ها را تشـدید مـی کند.
صـدا و سـیما در ایـران انحصـاری اسـت و در چنیـن شـرایطی ایـن دسـتگاه هزینـه بر 
هزینه سـاز هم شـده اسـت. و هزینه های اجتماعی می آفریند. ازیک سـو کارشناسـان 
و مجریـان دسـت چیـن شـده انـد و درمسـیر زمیـن زدن دولـت و منکوب کـردن جناح 
مقابـل بـا طـرح انتقادهـای افراطـی از دولـت فعلـی هسـتند تـا فـردی نزدیک بـه این 
جنـاح در انتخابـات پیـش رو رای نیـاورد و از سـوی دیگـر وزرا یا تریبون ندارنـد یا زبان 
مـردم را نمـی فهمنـد یـا خودسانسـوری شـدید دارنـد یـا تدابیـر ناقـص و غیـر منطقی 
دارنـد و شـاید هـم همـه ایـن محدودیتهـا را باهـم دارنـد و بـا مـردم بـه زبـان سـاده 
مشـکلات رامطـرح نمـی کننـد و صـدا و سـیما نیـز تریبـون لازم را در اختیار آنهـا قرار 

. نمیدهد
مـردم توجیـه نمیشـوند چنـدان امیدواربه آینـده نیسـتند و خطربحران مشـروعیت وجود 

دارد.
 جریـان سیاسـی مقابـل دولـت نیـز به دسـت افـراد ناپختـه و شـعاری افتـاده و بیش از 
ایـن کـه منافـع ملـی موردنظـر آنهـا باشـد مطرح کـردن خـود و بـردن انتخابات سـال 

آینـده را نشـانه گرفتـه اند.
شـرایط سیاسـی و اجتماعـی و اقتصـادی کشـورما بیماراسـت و اوضاع فرهنگـی از آنها 
بدتـر هسـت کـه بهتر نیسـت. وحـدت ملی و گـرد آوری مـردم درجهـت منافـع ملی با 
حفـظ اختـلاف نظرهـا تدبیرمی خواهد. باشـد که دسـتی از آسـتین توانمنـدی برون آید 

وهمـه مـردم کشـوررابایک چشـم نگاه کنـد و دریک جهـت به حرکـت وادارد.

سوژه

 محل اختفای داماد فراری 
وزیر اسبق لو رفت! 

علی اشـرف ریاحی که بعد از شـرکت در ۹ جلسـه دادگاه پتروشـیمی از کشـور گریخته 
بـود، هـم اکنون تحت رصـد اطلاعاتی سـربازان گمنـام امام زمان قـرار دارد.

باشـگاه خبرنـگاران وابسـته بـه صداوسـیما از برگردانـدن علـی اشـرف ریاحـی متهـم 
فـراری اقتصـادی بـه کشـور خبـر داد.

در تصویـری از اشـرف ریاحـی، در حـال قـدم زدن در یکـی از خیابـان هـای تورنتـو در 
کاناداست.

ایـن متهـم فـراری تحـت نظـر و رصـد اطلاعاتـی قـرار گرفتـه و کارهـای مربـوط بـه 
اسـترداد وی در حـال انجـام اسـت. بـزودی اطلاعـات بیشـتری از ایـن متهـم فـراری 

منتشـر می شـود.

پاسخ وزارت کشور به شائبه دخالت دولت 
در انتخابات

معـاون سیاسـی وزیر کشـور گفـت: قانونمداری و بـی طرفی دو اصل برای مـا در وزارت 
کشـور اسـت. مـا بـه عنـوان مجـری انتخابـات وظیفـه برگـزاری انتخاباتی سـالم،امن، 

رقابتـی و با مشـارکت بـالا را داریم.
خبرآنلایـن نوشـت: جمـال عرف، معاون سیاسـی وزیر کشـور در نشسـت خبـری امروز 
خـود بـه مناسـبت هفتـه دولت در پاسـخ به سـوالی دربـاره احتمـال جانبـداری دولت در 
انتخابـات، گفـت: رهبـری تکلیـف همـه را روشـن و وظایف دولـت را در سـال پایانی را 

مشـخص کردند.
وی گفـت: قانونمـداری و بـی طرفـی دو اصـل بـرای مـا در وزارت کشـور اسـت. ما به 
عنـوان مجـری انتخابـات وظیفـه برگـزاری انتخاباتـی سـالم،امن، رقابتی و با مشـارکت 
بـالا را داریـم. اگـر عوامـل مـا این مسـیر را طی نکردنـد، با آنهـا برخورد می شـود زیرا 
دولـت آبـروی خـود را بـرای یک فـرد نمی گـذارد. ما هیچ قـول و قراری بـا هیچ کس 

نداریـم و تابـع رای مردم هسـتیم.

کنایه چین به تلاش های پمپئو علیه ایران
ایسـنا نوشـت: سـخنگوی وزارت خارجـه چیـن تصریـح کـرد که سـیزده عضو شـورای 
امنیـت مخالف فعال سـازی مکانیسـم ماشـه علیـه ایران توسـط ایالات متحده هسـتند.

 صفحـه توییتـری سـخنگوی وزارت امـور خارجـه چین روز دوشـنبه در توییتی نوشـت: 
از پانـزده عضـو شـورای امنیـت سـازمان ملل سـیزده عضو با بازگشـت تحریم هـا علیه 
ایـران مخالفـت کـرده انـد. پمپئـو تصمیـم متحـدان آمریـکا را غیرقابـل درک خوانده و 
حتـی کسـانی کـه مخالفـت کننـد را بـه تحریـم تهدید کـرده اسـت. یک هـدف موجه 

حمایـت فراوانـی را جمـع می کنـد و هـدف ناموجـه حمایت ناچیـزی را!

فرستادگانترامپدرخاورمیانهچهمیخواهند؟

اپیدمیعادیسازیصهیونیستی
خارجه  وزیر  پمپئو،  مایک 
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آمریــکا ســفری بــه 
خاورمیانه را در دستور 
کار خود قــرار داده تا 
بــه  تبریــک  ضمــن 
مقامات رژیم صهیونیستی 
دیگــر  در  امــارات،  و 
نیز  عربی  پایتخت هــای 
دنبال  را  ماموریت صلــح 
کنــد. اوایل ســپتامبر نیز 
قرار اســت جرارد کوشنر، 
داماد ترامپ بــه خاورمیانه بیایــد و رهبران 
کشــورهای عربی را به دنباله روی از امارات 
متقاعد کند. روندی که پیش بینی می شود از 
سوی عربستان سعودی، بحرین و مغرب مورد 
اســتقبال قرار بگیرد. وزیر خارجه آمریکا، روز 
دوشــنبه عازم اسرائیل شد و سپس به امارات 
مــی رود؛ گفت وگوهــای صلــح بــا رژیم 
صهیونســتی، موضوعــات ایــران و چین در 
دستورکار ســفر منطقه  ای مایک پومپئو قرار 
دارد. امارات متحده عربی و اســرائیل اخیرا از 
امضای توافق عادی ســازی روابط خبر دادند، 
این توافــق با واســطه گری »دونالد ترامپ« 
رئیس جمهور آمریکا صورت گرفته اســت. به 
موجب این توافق رژیم اشغالگر قدس در قبال 
صلح امــارات با تلاویــو، با توقــف انضمام 
مناطقی از مناطق اشــغالی کرانه باختری به 
اسرائیل موافقت کرد. از سوی دیگر، همچنین 
قرار اســت »جرارد کوشــنر« داماد و مشاور 
با همراهــی »آوی  آمریــکا  رئیس  جمهــور 
برکویتس« فرستاده کاخ سفید در توافق صلح 
به اســرائیل و تعدادی از کشــورهای عربی 
حاشــیه خلیج فارس ســفر کنند. به نوشــته 
رسانه های اسرائیلی پیش بینی می شود »رابرت 
اوبرایان« مشاور امنیت ملی آمریکا و »برایان 
هوک« مشــاور رئیس جمهور آمریکا در امور 
ایران نیز کوشنر را همراهی کنند. به گفته این 

رســانه اسرائیلی، کوشــنر و برکویتس در این 
ســفر قصد دارند به رهبران اسرائیل و امارات 
برای امضای توافق صلح تبریک بگویند. آنها 
همچنین قصد دارند دیگر کشورهای عربی را 
به آنچه امارات انجام داد تشویق کنند. »ایلی 
کوهن« وزیر اطلاعات اســرائیل پیشتر گفته 
بود که انتظار می رود چند کشــور عربی توافق 
صلح با اسرائیل را امضا کنند. به گفته وی چند 
کشور خلیج فارس و چند کشور عربی در قاره 
آفریقــا کــه در راس آنها مراکش قــرار دارد 
کاندیــدای امضای قرارداد صلح با اســرائیل 
هســتند. منابع آگاه اعلام کردند که کوشنر در 
این ســفر که قرار اســت اوایل سپتامبر انجام 

شــود به اتفاق دیگر مقامات دولت آمریکا به 
کشورهای عربستان سعودی، بحرین و عمان 
سفر و مقامات این کشورها را به عادی سازی 
روابــط و صلح با رژیم صهیونیســتی متقاعد 
کنند. مقامات آگاه درباره این ســفرها به یک 
رسانه اسرائیلی گفته اند که کوشنر به دنبال آن 
اســت تــا از فرصــت گفت وگو بــا رهبران 
کشــورهای عربی به منظور ترغیب آنها برای 
دنباله روی از امارات و عادی ســازی روابط با 
اســتفاده کند. شــاهزاده »ترکی  اســرائیل، 
الفیصل« مدیر کل اسبق استخبارات عربستان 
ســعودی نیز در ســخنانی گفت که عربستان 
ســعودی، قیمت صلح میان اسرائیل و اعراب 

که همانا تشــکیل دولت مستقل فلسطینی به 
پایتختی قدس است را تعیین کرده است. وی 
با نگارش یادداشتی در روزنامه الشرق الاوسط 
در ایــن باره نوشــت: »هرکشــور عربی که 
بخواهد به دنبال اقدام امارات متحده عربی، با 
اســرائیل صلح کند، باید در مقابل آن هزینه 
گزافی دریافت کند. آنچه در این موضوع قابل 
توجه است این است که امارات متحده عربی، 
کشوری است که رهبر بزرگترین کشور جهان 
بــه آن پناه می برد تا به آنچه به ســودش در 
رقابت های انتخاباتی است دست پیدا کند و در 
مقابل امارات شــرط توقــف تصمیم الحاق را 

مطرح می کند. الحاقی که بخشــی از توافق 
قرن بود.« یادداشــت سفیر ســابق عربستان 
ســعودی در آمریکا چند روز پس از اظهارات 
شــاهزاده فیصل بــن فرحان، وزیــر خارجه 
عربستان سعودی مطرح می شود. وزیر خارجه 
عربســتان سعودی در نخســتین واکنش این 
کشــور به توافق صلح امارات متحده عربی و 
اســرائیل تاکید کرد: »عربســتان سعودی به 
گزینه صلح به اســتناد تلاش هــای عربی و 
الملــل ملتــزم  تصمیمــات قانونــی بیــن 
است.«محمد بن مزید التویجری، مشاور دیوان 
پادشــاهی عربستان ســعودی و نامزد تصدی 
ســمت مدیر کل ســازمان تجارت جهانی نیز 

توافق امــارات و اســرائیل را یــک تصمیم 
حاکمیتی امارات خواند. همچنین ترکی فیصل 
در یادداشــت خودبا اشاره به ثلاثه تخریب که 
به کشورهای قطر، ترکیه و ایران دلالت دارد، 
نوشــت:«این کشــورها امارات را به خیانت و 
خنجــر از پشــت زدن متهــم کردنــد، همه 
چیزهایــی که بــه شنیدنشــان از آنها عادت 
کرده ایم. به علاوه آن متاسفانه شاهد رهبران 
فلسطین هســتیم که خود را پشت این ثلاثه 
پنهان کرده اند، این حق امارات اســت که این 

توافق را امضا کند.«
در این میان رســانه های اســرائیلی در چند 
روز اخیــر اقدام به خبررســانی درباره ماهیت 

توافق امارات و اسرائیل کردند و اعلام کردند 
که طرفین بــه دنبال امضای توافقنامه امنیتی 
هســتند. ادعایی که از ســوی ابوظبی رد شد. 
امارات متحده عربی، روز جمعه گذشته صحت 
اخبار منتشر شده در رسانه های اسرائیلی درباره 
ماهیت توافق ابوظبی و تلاویو درباره امضای 
توافق همــکاری در زمینه امنیــت داخلی را 
رد کرد. »ســالم محمد الزعابی« مدیر بخش 
همکاری هــای امنیتی بین الملــل در وزارت 
خارجــه امارات نیز با انتشــار بیانیه ای در این 
باره گفت: »هدف اساسی از توافق با اسرائیل، 
برپایــی روابط اقتصادی و علمی در حوزه های 
تکنولوژی و هــوش مصنوعی، بهداشــت و 

آموزش اســت و این معاهده در حوزه مباحث 
توافقات امنیتی نیســت.«امارات متحده عربی 
دور جدیدی از سیاســت ورزی خود در منطقه 
را آغاز کرده اســت. شــیخ »محمد بن زاید« 
)ولیعهد ابوظبی( که در غیاب برادرش که بیمار 
اســت عملا قدرت را در این کشــور به دست 
گرفته و سعی دارد تا امارات متحده عربی را به 
بازیگری فعال در منطقه تبدیل کند و جایگاه 
خود را به عنــوان رهبری قاطــع و قدرتمند 
تثبیت کند. امارات متحــده عربی که در کنار 
عربستان در سوریه و یمن متحمل شکست ها 
و زیان های بســیاری شــده است و خود را در 
میان دوســتانش تنها می بیند، در تلاش است 
تا رویکرد ابوظبی در منطقه را تغییر دهد. این 
تغییر رویکرد شــامل بازسازی روابط تهران و 
امارات از یک ســو و حرکت به سمت اسرائیل 
از سوی دیگر می شــود. در این بین بسیاری 
بر این باورند کــه امضای توافق صلح امارات 
با اســرائیل، روابط میان این کشور با ایران را 
برهم خواهد زد، این در حالی است که شواهد 
و قرائن و تجربه های پیشــین از موارد مشابه 
گویای مســئله دیگری است. پیش از امارات، 
این اردن و مصر بودند که به صلح با اسرائیل 
تن دادند اما اکنون روابط خوبی با تهران دارند. 
بــه همین خاطر، علیرغــم موضع گیری های 
ســخت تهران در قبال امارات پیش بینی می 
شــود، رابطه میان دو کشــور در بخش های 
مختلف اقتصادی و تجاری با توســعه همراه 
بوده و همچنان ادامه داشــته باشــد. از سوی 
دیگر، ابوظبی در چندماه اخیر نگاه ویژه ای به 
تهران داشته و وزرای خارجه دو کشور بارها با 
یکدیگر گفت وگو داشــته و سفرهای دوجانبه 
ای نیز انجام شــده است. در نهایت ابوظبی به 
دنبال آن اســت که رابطه خود با تهران را به 
دور از چشم عربستان بار دیگر بازسازی کند و 
از مزایای این رابطه نیز به نفع خود در منطقه 

استفاده کند.

یادداشت

»ایلی کوهن« وزیر اطلاعات رژیم صهیونیستی، پیشتر گفته بود که انتظار 
می رود چند کشور عربی توافق صلح با اسرائیل را امضا کنند. به گفته وی 
چند کشور خلیج فارس و چند کشور عربی در قاره آفریقا که در راس آنها 

مراکش قرار دارد کاندیدای امضای قرارداد صلح با اسرائیل هستند

,,

سخنگوی وزارت خارجه:

اگر تأیید شود حادثه نطنز منشأ خارجی دارد پاسخ مقتضی خواهیم داد
سـوتیتر: روابـط ایـران و روسـیه به طـور طبیعـی وارد ابعاد 
راهبـردی شـده اسـت. زمانـی کـه ترامـپ از برجـام خارج 
شـد تصـور نمی کـرد چیـزی از ایـن توافـق باقـی بمانـد. 
بهتریـن کار بـرای ترامـپ احتـرام بـه حقـوق و مبانی بین 

اسـت المللی 
سـخنگوی وزارت خارجـه بـا اشـاره بـه حادثه نطنـز گفت: 
مـا منتظـر گـزارش رسـمی هسـتیم و وزارت خارجـه هنوز 
ایـن گـزارش را دریافت نکرده اسـت. اگر منشـا خارجی آن 

تایید شـود پاسـخ مقتضـی را خواهیم داد.
سـعید خطیـب زاده در نشسـت خبـری هفتگـی بـا اصحاب 
رسـانه کـه بـا رعایـت فاصله گـذاری اجتماعی برگزار شـد، 
بـا اشـاره بـه هفتـه دولـت گفـت: در هفـت سـالی کـه از 
دولـت تدبیـر و امید گذشـت، من بـه هئیت دولـت تبریک 
می گوییـم کـه در ایـن مـدت بـا دسـت خالـی توانسـت از 

کیـان کشـور و نظـام دفـاع کند.
 خطیـب زاده دربـاره مبـادلات تجـاری ایـران و ونزوئـلا 
گفـت: روابـط دو کشـور مبتنـی بر منافـع دو جانبه اسـت. 
انجـام  چگونـه  را  مبـادلات  مـا  دارنـد  دوسـت  بسـیاری 
می دهیـم، ولـی به دلیـل بحـث دور زدن تحریم هـا امکان 
بیانـش نیسـت. امـا منافع ملـی ایران قـران قرانـش حفظ 

شـد. خواهد 
انـرژی  بین المللـی  آژانـس  وی در مـورد سـفر مدیـرکل 
اتمـی بـه ایـران عنـوان کـرد: این سـفر، یک سـفر عادی 
اسـت و پیشـتر هـم قـرار بـود انجـام شـود کـه بـه دلیـل 
کرونـا بـه تاخیر افتاد. گروسـی امشـب به تهـران می آید و 
ملاقـات هایـش در دو روز آینـده با رییس جمهـور، معاون 
اول رییـس جمهـور، وزیـر امـور خارجـه و رییس سـازمان 

انـرژی اتمـی برنامـه ریزی شـده اسـت.
خطیـب زاده دربـاره سـازوکار حـل اختلاف برجامـی که به 
مکانیسـم ماشـه موسـوم شـده اسـت، و ارتباط آن با سـفر 
رافائـل گروسـی بـه تهـران گفت: اگـر منظور از مکانیسـم 
ماشـه اسـنپ بـک باشـد کـه اصطـلاح جعلـی اسـت و در 

برجـام چنیـن واژه ای وجود نـدارد. برجام باعث شـد روابط 
ایـران و آژانـس بـه حـد بی نظیری برسـد و بـه اذعان این 
نهـاد بیشـترین همکاری هـا و بازدید هـا در طـول تاریـخ 

آژانـس در رابطـه بـا ایران رخ داده اسـت.
سـخنگوی وزارت خارجـه در مـورد سـفر پمپئـو بـه رژیـم 
صهیونیسـتی گفـت: شـما منزوی تـر از آمریـکا در طـول 
تاریـخ سـراغ داریـد؟! شـما نگـران اجمـاع سـازی امریـکا 
نباشـید، چـون در داخـل کشورشـان هـم قـادر بـه اجمـاع 
سـازی نیسـتند. آنچـه بیـن امـارات و رژیـم صهیونیسـتی 
رخ داد، زخمـی بـرای جهـان اسـلام اسـت. امارات اشـتباه 
بزرگـی کـرد و امیدواریـم به سـرعت این اشـتباه را جبران 
کنـد. جهـان اسـلام هیـچ وقـت خیانـت به قدس شـریف 
را فرامـوش نخواهـد کـرد. قطعـا رژیمـی کـه نمی توانـد 
بـرای  را  امنیـت  نمی توانـد  کنـد  تامیـن  را  امنیـت خـود 
کشـور دیگری فراهم کنـد. در دکترین جمهوری اسـلامی 
ایـران، رژیـم صهیونیسـتی تهدیـد بـه حسـاب نمی آیـد، 
چـون کوچکتـر از آن اسـت کـه تهدیدکننده باشـد. اما اگر 
تهدیـدی ولـو کوچـک از سـوی این رژیـم متوجـه منطقه 
خلیـج فـارس باشـد، مسـئولیت آن متوجـه امـارات اسـت.

وی در خصـوص برخـورد دریایـی اخیـر میـان امـارات و 
ایـران تصریـح کرد: لنـج متعلق بـه صیادان ایـران تحویل 
شـد و بـه جز آن دو نفـری که جان خود را از دسـت دادند، 
مابقـی بـه ایـران تحویـل داده شـدند. در این راسـتا کاردار 
امـارات احضـار و نامـه عذرخواهـی به ایران ارسـال شـد و 
وزارت خارجـه تـا تحقق منافـع ایرانیان پیگیـر خواهد بود. 

لنـج در نزدیکـی جزیره ابوموسـی توقیف شـد.
بـرای  حسـین  فـواد  پیشـنهاد  دربـاره  خطیـب زاده 
گفت وگو هـای راهبـردی بـا کشـور های همسـایه عنـوان 
کـرد: در سـفر ظریـف بـه عـراق موضـوع گفت وگو هـای 
راهبـردی و سـند جامع همـکاری مورد مذاکـره قرار گرفت 
و زمانـی کـه ایـن سـند آمـاده شـود در اختیـار عمـوم قرار 

خواهـد گرفـت.

یـرای جمهـوری اسـلامی منافـع ملـی، جهان اسـلامی و 
حقـوق حقـه مـردم فلسـطین مهم اسـت

برخـی  روابـط  عادی سـازی  اعـلام  تاثیـر  دربـاره  وی 
کشـورهای عربی با رژیـم منحوس صهیونیسـتی بر روابط 
ایـران بـا کشـور های عربی خاطر نشـان کرد: آنچه توسـط 
مسـیر های غیـر رسـمی اعلام می شـود مسـیر مـورد تایید 
مـا نیسـت و کسـی نمی توانـد بـا کاردار مـا تنـد صحبـت 
کنـد. رژیـم صهیونیسـتی می خواهد تمام مشـکلاتش را از 
راه هـا پیـش ببرد. رژیـم صهیونیسـتی اکنـون در حضیض 
جهـان  ملـی،  منافـع  اسـلامی  جمهـوری  بـرای  اسـت. 
اسـلامی و حقـوق حقـه مـردم فلسـطین مهـم اسـت و ما 
هیچـگاه از ایـن حقـوق کوتـاه نمی آییـم. مـن نمی بینـم 
کـه سـایر کشـور ها مایل باشـند به این سـرعت به سـمت 
عـادی سـازی روابـط بـا رژیـم صهیونیسـتی برونـد. هیچ 
ملتـی نیسـت که هدف تـرور رژیم اشـغالگر قدس نباشـد.

سـخنگوی وزارت خارجـه دربـاره آتـش بـس لیبـی گفت: 
مـا از ایـن توافـق اسـتقبال می کنیـم و بـه هـر دو توصیـه 

می کنیـم مصلحـت ملـی ومـردم را در نظـر بگیرنـد.
وی دربـاره نشسـت ژنو بـا موضوع قانون اساسـی سـوریه 
کـه امـروز در جریـان اسـت تصریـح کـرد: به نظر مـا این 
گفت وگو هـا بایـد سـوری - سـوری صـورت بگیـرد و با در 

نظـر گرفتـن دیـدگاه دولت این کشـور نهایی شـود.
خطیـب زاده دربـاره حادثـه نطنـز گفـت: ما منتظـر گزارش 
رسـمی هسـتیم و وزارت خارجـه هنـوز ایـن گـزارش را 
دریافـت نکـرده اسـت. اگـر منشـا خارجـی آن تایید شـود 

پاسـخ مقتضـی را خواهیـم داد.
وی دربـاره عـدم بازپرداخـت بدهـی کـره جنوبی بـه ایران 
تصریـح کـرد: هـر لحظـه تاخیـر در بازمرداخـت بدهـی 
اثـرات بلندمـدت دارد. مذاکرات در جریان اسـت و امیدوارم 

بـه نتیجـه برسـد و بـه نظـر هم رونـد مثبت اسـت.
سـخنگوی وزارت خارجـه دربـاره تاکتیـک حقوقـی بـرای 
مقابلـه بـا بازگشـت تحریم هـا خاطـر نشـان کـرد: آنچـه 

آمریـکا بـدان اسـتناد می کنـد مبنـای حقوقـی نـدارد؛ لـذا 
تفسـیر کودکسـتانه را واشـنگتن از روی اسـتیصال ارائـه 
کـرده اسـت. پاسـخگوی جمهـوری اسـلامی بـه هرگونـه 
نقـض قطعنامـه ۲۲31 براسـاس مجلس بر عهده شـورای 
عالـی امنیـت ملـی اسـت که پیشـتر به سـران کشـور های 
عضـو برجـام اطلاع داده شـده اسـت. براین اسـاس پاسـخ 

ایـران قاطـع خواهـد بود.
وی در خصـوص تظاهـرات مردمی عـراق در ماه های اخیر 
گفـت: بـرای مـا ثبـات سیاسـی و امنیـت عـراق اولویـت 
اسـت بـه همیـن دلیـل مـا از هـر دولتـی در ایـن کشـور 
حمایـت می کنیـم. امیدواریـم مطالبـات مـردم بـه خوبـی 

پاسـخ داده شـود.
مشـترک  کمیسـیون  نشسـت  در  شـهریور   11 عراقچـی 

می یابـد حضـور  برجـام 
خطیـب زاده دربـاره نشسـت کمیسـیون مشـترک برجام در 
شـهریور مـاه گفـت: ایـن کمیسـیون بایـد فصلـی برگـزار 
می شـد، امـا بـه دلیـل کرونـا چنـد روزی بـه تاخیـر افتاد. 
ایـران آمادگـی دارد از مسـیر های عـادی گفت وگو هـا را 
بـا اعضـای برجام ادامـه دهد. هیئتـی به ریاسـت عراقچی 
در ایـن نشسـت کـه 11 شـهریور برگـزار می شـود، حضور 

یافت. خواهـد 
خطیـب زاده دربـاره روابـط ایـران و چیـن و روسـیه گفت: 
روابـط ایران و روسـیه به طـور طبیعی وارد ابعـاد راهبردی 
شـده اسـت. زمانی کـه ترامـپ از برجـام خارج شـد تصور 
نمی کـرد چیـزی از ایـن توافـق باقـی بمانـد. بهتریـن کار 
بـرای ترامـپ احتـرام به حقـوق و مبانی بین المللی اسـت.
سـخنگوی وزارت امـور خارجـه در خصـوص قـرارداد ۲5 
سـاله ایـران و چیـن تصریح کرد: این قرارداد نیسـت سـند 
جامـع راهبـردی اسـت و ایـن قبیل اسـناد هیچ قـراردادی 
درج نمی شـود. تـلاش چیـن و ایـران هـم ترسـیم نقشـه 
راه اسـت و مـا در حـال گفت وگـو هسـتیم و اگـر جزئیـات 

بیشـتری نهایـی شـد به اطـلاع عمـوم خواهیم رسـاند.
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خبر مهم از تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت

پارچه مشکی روی دست فروشندگان مانده است!

عضو هیئت رئیسه کمیســیون اقتصادی مجلس با اشاره به 
پذیرش بحث تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت از سوی 
دولت گفت: کمیته امداد مامور شــده اســت تا روستاییان، 
کارگران فصلی و ساختمانی و افرادی که تحت پوشش هیچ 
نهادی قرار ندارند را تایید کند.به گزارش »صبح امروز« و به 
نقل از تسنیم، غنی نظری خانقاه در خصوص وضعیت فعلی 

طرح جاماندگان سهام عدالت اظهار کرد: طرح مجلس برای 
تعیین تکلیف جاماندگان ســهام عدالــت در صحن مجلس 
رای آورد و کلیات آن در کمیســیون اقتصاد در حال بررسی 
اســت و تا حدودی دولت نیز در این مورد قانع شــده است.
وی با اشــاره به گروه هایی که در چهارچوب جاماندگان قرار 
می گیرند گفت: افراد جامانده آنهایی هســتند که جزء شش 

دهک پایین جامعه قرار دارند. اکثر افرادی که ســهام عدالت 
گرفتند جزء شش دهک پایین نیستند و شاید امروز وضع آنها 
به نســبت افراد جامانده بهتر باشد. کارگران ساختمانی، مدد 
جویان کمیته امداد، روستاییان و عشایر به اضافه افراد تحت 
پوشش بهزیستی و رزمندگان موثر پنج گروهی هستند که ما 
اصرار داریم تا به آنها ســهام عدالت تعلق بگیرد.به گفته وی 

شناسایی برخی افراد مانند رزمندگان موثر ستاد کل نیروهای 
مســلح، افراد تحت پوشش بهزیســتی و کمیته امداد آسان 
است، اما در خصوص روستاییان، عشایر و کارگران مقرر شد 
هرکســی که کمیته امداد وضعیت مالی اش را تایید کند که 
ایشــان جزء دهک های کم درآمد جامعه است سهام عدالت 

به آن فرد تعلق می گیرد.

رئیس اتحادیه پارچه فروشان با اشاره به شرایط بازار گفت: 
تولید داخلی پارچه مشکی افزایش یافته و این کالا در بازار 

کمبودی را احساس نمی کند.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از باشــگاه خبرنگاران 
جوان، حســین آقا کوچکی، با بیان اینکه »حدودا از ۲ ماه 
گذشــته واحد های صنفی اقدام به عرضه پیراهن مشکی 
کرده اند و هــم اکنون نیز بازار آن ها رونــق دارد« اظهار 
کرد: وضعیت حاکم بر بازار مطلوب اســت و فروشندگان 
معتقدند بازار فروش پیراهن مشــکی رونق دارد، اما نسبت 
به سال های گذشــته بازار ضعیفتری را شاهد هستیم که 

دلیل آن شــیوع ویروس کرونا و عــدم برگزاری برخی از 
هیئت هاست.

رئیس اتحادیــه پیراهــن دوزان و پیراهن فروشــان در 
خصوص نوســان قیمت پیراهن مشــکی نسبت به سال 
گذشــته بیان کرد: قیمت این اقلام نسبت به سال گذشته 
افزایش بســیار اندکی پیدا کرده در صورتی که مواد اولیه 
و هزینه تولید بیش از این ها افزایش یافته اســت. افزایش 
اندک قیمت ها به دلیل این اســت که تعداد زیادی جنس 
روی دســت فروشندگان باقی مانده و آن ها محصولات را 
زیــر قیمت بازار و به صورت تعداد بالا به خریداران عرضه 

می کنند.
در این راستا محمد حسین نورائی آشتیانی، رئیس اتحادیه 
پارچه فروشان تهران در خصوص وضعیت عرضه و تقاضا 
پارچه مشــکی در بازار مطرح کرد: عرضه و تامین بازار از 
پارچه مشکی در وضعیت مساعدی به سر می برد، اما تقاضا 
نسبت به سال گذشته 50 درصد کاهش یافته است. حدودا 
نیمی از پارچه های مشــکی که در بازار فروخته می شوند 
وارداتی و مابقی تولید داخل هســتند کــه روند تولیدات 
داخلی در این زمینه هر ســال رو به بهبود اســت و سهم 

تولیدات داخلی در بازار افزایش پیدا کرده است.

رئیس اتحادیه پارچه فروشــان تهران با اشــاره به نوسان 
قیمت پارچه ابراز کرد: مسلما با افزایش هزینه های تولید و 
نوسان نرخ ارز، قیمت محصول نهایی نیز در بازار افزایش 
پیدا می کند، قیمت پارچه نیز از این قضیه مستثنی نیست 
و نسبت به سال گذشته حدود 50 درصد رشد کرده است. 
باید توجه داشــت دانش تولید انواع پارچه در حجم بسیار 
زیاد تاحدی که بتوانیم نمونه هــای داخلی را به بازار های 
جهانی صــادر کنیم وجود دارد، اما این دســتاورد نیازمند 
حمایت های دولت و برخورداری از برخی تجهیزات تولیدی 

است.

صادرات آجیل و خشکبار نیمه تعطیل 
است

رئیس اتحادیه فروشــندگان آجیل و خشــکبار مشــهد گفت: در زمینه صادرات آجیل و 
 خشــکبار وضعیت نیمه تعطیلی وجود دارد و در حال حاضــر ارز دولتی برای صادرات به 

آجیل و خشکبار تخصیص داده  نمی شود.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، علیرضا ارزانی ممقانی اظهار کرد: با توجه 
به شــیوع کرونا، بازار آجیل و خشــکبار در حال حاضر در وضعیت نامساعدی قرار دارد 
و واحدهــای صنفی خصوصا واحدهای اطراف حرم کاملا تعطیل هســتند، بســیاری از 
واحدهای صنفی نیز اقدام به جمع آوری کرده اند. در کل کشــور و در داخل شهر مشهد، 
شاهد کاهش مصرف آجیل و خشکبار توسط مردم هستیم و افزایش قیمت ها و هزینه ها 

و همچنین افزایش مالیات مزید بر علت شده  است.
وی با اشــاره به عدم تخصیص ارز صادراتی به خشــکبار عنوان کرد: در زمینه صادرات 
وضعیــت نیمه تعطیلی وجود دارد و در حال حاضر ارز دولتــی برای صادرات به آجیل و 
خشکبار تخصیص داده  نمی شود و به تخمه آفتابگردان نیز که پیش از این ارز تخصیص 
داده  می شــد، هیچ گونه تخصیصی صورت نمی گیرد. حال ما در بخش آجیل و خشکبار 
مســاعد نیست. از ابتدای شیوع کرونا، تعدیل نیرو در بیش از 50 تا ۶0 درصد واحدهای 
صنفی رخ داده  و متاســفانه بالغ بر ۲0 درصد تعطیلی واحدهای صنفی در صنف آجیل و 

خشکبار را داشته ایم.

8.4 میلیون مشترک برق می توانند از برق 
رایگان استفاده کنند

وزیــر نیرو گفت: منابع مالی طرح برق امیــد از محل صرفه جویی های صورت گرفته به 
منظور تولید برق برای پوشش پیک مصرف در هر سال تامین خواهد شد. هم اکنون 8.4 

میلیون مشترک برق می توانند از برق رایگان استفاده کنند.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از فارس، رضا اردکانیان در نشست خبری وزارت نیرو 
به مناســبت هفته دولت با بیان اینکه »اســاس کار ما حمایت از مشترکین کم مصرف و 
تشویق آن دسته از مشترکین پرمصرف برای پیوستن به جرگه خوش مصرف ها و کسانی 
اســت که الگو را رعایت می کنند« اظهار کرد: با اجرای طرح »برق امید«، مشــترکین 
کم مصــرف از تخفیــف 100 درصدی در قبض برق برخوردار می شــوند، گفت: در این 
طرح مقرر شــده از مشترکین خوش مصرف قدردانی شــود و از مشترکین پرمصرف نیز 
خواسته ایم تا با انجام کارهایی از عنوان پرمصرف دور شده و به خوش مصرف ها بپیوندند.

اردکانیــان با بیان اینکه »یکی از راه حل ها برای کاهش مصرف برق پر مصرف ها نصب 
و اســتفاده از پنل های خورشیدی کوچک در پشــت بام منازل آن ها است« گفت: برای 
تحقق این هدف به کســانی که نیاز مالی دارند وام کم بهره تعلق می گیرد. گفتنی است 
منابع مالی طرح بــرق امید از محل صرفه جویی های صورت گرفته به منظور تولید برق 
برای پوشش پیک مصرف در هر سال تامین خواهد شد. هم اکنون 8.4 میلیون مشترک 
برق می توانند از برق رایگان اســتفاده کنند و با اقدامــات وزارت نیرو این امار افزایش 

خواهد یافت.

روند نزولی قیمت سیمان و فولاد
نایب رئیس مجلس درباره نتیجه جلسه تعیین قیمت سیمان و فولاد گفت: قیمت این دو 

محصول نسبت به یک ماه پیش روند نزولی دارد.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از باشــگاه خبرنگاران جوان، علی نیکزاد در رابطه با 
تعیین قیمت ســیمان و فولاد اظهار کرد: قیمت این دو محصول نسبت به یک ماه پیش 
روند نزولی دارد. درواقع قیمت فولاد به ۹ هزار و 800 تومان و ســیمان پاکتی که بیش 

از ۲4 هزار تومان بود، به 1۷ هزار و 500 تومان رسیده است.
نایب رئیس مجلس شورای اسلامی بیان کرد: تعیین قیمت سیمان و فولاد جزو مطالبات 
مردم و مجلس از وزارت صمت است و هر وزیری هم بیاید، به دلیل تعیین قیمت مستدل 
فولاد و ســیمان و همچنین تولید به اندازه و حتی بیش از نیاز داخل این محصولات در 

کشور، باید از قیمت معین پیروی کند.

کاهش 600 هزار تومانی درآمد کارگران 
رئیس کمیته دســتمزد کانون عالی شــورا ها درباره ابلاغ حق مسکن از تیرماه گفت: با 
اجرای مصوبه حق مسکن از تیرماه در مجموع  ۲5درصد از حق مسکن کارگران کم شد.

بــه گزارش »صبح امروز« و به نقل از تســنیم، فرامرز توفیقی، رئیس کمیته دســتمزد 
کانون عالی شورا ها در واکنش به ابلاغ مصوبه دولت برای افزایش حق مسکن کارگران 
گفــت: وزیرکار در مصاحبه ای اعلام کردند که طبق مصوبه شــورای عالی کار و هیأت 
دولت افزایش حق مسکن از تیرماه اعمال می شود. با توجه به ورود سازمان بازرسی کل 
کشور به دستمزد ۹۹ کارگران، دستمزد سال ۹۹ مجدداً  به بحث گذاشته شد. در این بین 

تغییراتی ایجاد شد و یکی از مولفه هایی که تغییر کرد بحث حق مسکن کارگران بود. 
به گفته وی با توجه به اینکه بار ها مســئولین اعلام کردند که این مصوبه برای دستمزد 
ســال ۹۹ کارگران است؛ بنابراین افزایش حق مسکن می بایست از ابتدای فروردین ماه 
۹۹ اجرایی می شــد. انتظار می رود مجلس قانونــی تصویب کند که مصوبه افزایش حق 
مســکن کارگران نیازی به تصویب در هیأت دولت نداشــته و در شــورای عالی کار به 

تصویب برسد.
توفیقی گفت: حدود ۶00 هزارتومان از مجموع درآمد کارگران کم شــد که این رقم در 
مجموع حدود ۲5 درصد است. اگر ماهیانه ۲00 هزارتومان در قالب حق مسکن به حقوق 
کارگران اضافه می شــد در 1۲ ماه سال رقمی حدود ۲ میلیون و 400 هزارتومان می شد، 
با ابلاغ مصوبه حق مســکن از ابتدای تیر ماه و با کسر ۶00 هزارتومان برای فروردین، 

اردیبهشت و خرداد ماه حدود ۲5 درصد از مجموع درآمد دریافتی کارگران کاسته شد.

سیگنال ارزی همتی به سهامداران بورس
رییــس کل بانــک مرکزی گفت: بانک مرکزی نرخ نیما را به نــرخ ارز در بازار نزدیک 
خواهد کرد.به گزارش »صبح امروز« رییس کل بانک مرکزی در گفت و گوی تلویزیونی 
خود ســه خبر مهم ارزی داد: نخســت نزدیک کردن نرخ ارز در بازار نیما به نرخ ارز در 
بازار آزاد، حمایت از حذف دلار 4۲00 و سوم آمادگی این بانک برای یکسان سازی نرخ 

ارز پس از حذف ارز 4۲00.
نزدیک شــدن نرخ نیما به نرخ بازار خبری اســت که بورس بازان در روزهای اخیر روی 
آن مانــور زیادی داده اند و حتی برخی این خبر را عامل تقویت برخی نمادها عنوان می 
کنند.تایید این خبر از سوی همتی می تواند سیگنالی رسمی برای کسانی باشند که دنبال 
تایید این اتفاق بودند. امکان دسترســی عمومی به نرخ نیما از طریق ســامانه سنا حذف 
شده اســت و به همین دلیل تا قبل از تایید همتی این خبر غیر رسمی تلقی می شد.اما 

همتی علاوه بر تایید خبر بر ادامه این سیاست نیز تاکید کرد.
رییس کل بانک مرکزی با اشــاره به اینکه چند روز گذشــته سامانه  نیما که مهمترین 
سامانه ساماندهی تبادل ارز میان صادرکنندگان و واردکنندگان است، در حال پیدا کردن 
توازن خود اســت گفت: سیاست من نزدیک شدن قیمت ارز نیمایی و ارز بازار آزاد است 
که در این روزها فاصله آن ها خیلی کم شده است و خیلی امیدوار هستم که این فاصله 
نزدیک تر شــود. در این شرایط اگر مسئله ارز 4۲00 تومانی را حل شود ما آماده هستیم 

که ارز را تک نرخی کنیم.

خبر

نرمافزاراتوماسیونپستهایبرقبهکجارسید؟
مدیرعامل شــرکت برق 
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منطقــه ای خراســان 
مســئله  گفــت: 
پست های  اتوماسیون 
توزیــع و انتقــال امر 
بسیار مهمی است و یکی 
از مباحثــی کــه در افق 
صنعت برق جهانی مطرح 
موضــوع  شــده 

هوشمند سازی است.
به گزارش روزنامه »صبح 
امروز« رضا ریاحی روز گذشــته در نشست 
خبری شرکت برق منطقه ای خراسان افزود: 
هدف گذاری که دردنیا برای صنعت برق در 
افق چند دهه آینده صورت گرفته این اســت 
که شــبکه های برق به سمت هوشمند شدن 
و اتوماســیون کامــل خواهد رفــت. طبق 
آخرین اطلاعاتی که دوســتان ما در خارج از 
کشور ارائه داده اند، درحال حاضر کشور های 
توســعه یافته به دنبال این هستند که بتوانند 
یک پســت بــرق را بــا کمک سنســور ها 
و حس گر هــا به طورکامــل از دور کنتــرل 
کنند و اطلاعات آن را داشــته  باشند، مانند 
ماشین های هوشمندی که به تدریج در حال 

وارد شدن به بازار هستند. 
سرانجام نرم افزار اتوماسیون پست های 

برق چه شد؟ 
وی در پاسخ به این سوال که »وضعیت ارتقاء 
نرم افزار اتوماسیون پست های توزیع و انتقال 
برق که در سال ۹4 به بهره برداری رسید به 

چه صورت است« گفت: این نرم افزار تاکنون 
ارتقاء زیــادی پیدا کرده  و بخش هایی به آن 
اضافه شده، همچنین از لحاظ بحث امنیت بر 
روی آن کار شده است تا  مورد حمله سایبری 
قرار نگیرد، اما هنوز صادراتی در خصوص آن 

صورت نگرفته است.
احداث سه نیروگاه در قلب مشهد

وی اظهارکرد: وجود پست 400 کیلوولت در 
داخل شــهر مشهد به عنوان یک زیر ساخت 
مطمئن برای تامین برق شهر مشهد در آینده 
یک امر بســیار مهم است که در حال حاضر 
بــا توجه به تکمیل رینگ پســت های 400 
کیلوولت در اطراف مشــهد برای احداث سه 
نیروگاه در قلب شهر برنامه ریزی شده  است 

که از میدان بسیج مشهد آغاز خواهد شد.
برق منطقه ای خراسان  مدیرعامل شــرکت 
ادامــه داد: اعتبار در نظر گرفته شــده برای 
ایــن پروژه ۲00 میلیارد تومان برآورد و 330 
میلیارد تومان اعتبار برای اجرای پروژه تونل 
انرژی برای تغذیــه برق این نیروگاه در نظر 
گرفته شده است. در هفته دولت سه پروژه در 
خراسان آماده افتتاح و بهره برداری است که 
در مجموع  ارزش آن هــا بالغ بر 14 میلیارد 
تومان و شامل توسعه پست های خواجه ربیع، 

ابوطالب و مبین ترشیز است.
رشد هفت درصدی مصرف برق در ایران

ریاحــی ادامه داد: بــا وجود اینکه کشــور 
مــا از ابتــدای انقــلاب در تحریــم بوده و 
محدودیت های فراوانی وجود داشــته است. 
مصرف برق در ایران سالیانه به طور متوسط 
دارای رشــد هفت درصدی بــوده و امروزه 
ایران پانزدهمین کشــور از نظر اندازه شبکه 

و سطح تولید در جهان است.
 تولید هشت درصدی برق کشور در 

خراسان رضوی
برق منطقه ای خراسان  مدیرعامل شــرکت 
ضمن اشــاره به میزان سرانه تولید و مصرف 
برق در خراســان رضوی که هشت درصد از 
کل کشور را تشــکیل می دهد، افزود: تعداد 
مشترکین در سال 135۷، حدودا 3.4 میلیون 
مشــترک بوده که این رقم تاکنون به بیش 
از 3۶ میلیون مشــترک رسیده که رشد 1۲ 

درصدی داشته است.
تولید ۹۵ درصد تجهیزات انتقال برق در 

داخل کشور
وی اظهار کرد: تجهیزات شــبکه برق رسانی 
کشور در سطح اســتاندارد های جهانی است 
و امــروزه بیش از ۹5 درصــد از تجهیزات و 

تاسیسات در شــبکه فوق توزیع و انتقال در 
داخل تولید می شود و توانایی احداث نیروگاه 
توسط شــرکت های داخلی امکان پذیر شده 
اســت. در ابتــدای انقــلاب ظرفیت نصب 
شــده در کشــور ۷ هزار و ۲4 مگاوات بوده 
و امروز ظرفیت کشــور به بیش از 80 هزار 
مگاوات رسیده و رشد 1۲ برابری داشته است 
همچنین میزان برق تولیدی در سال رشدی 
1۹ برابری داشته و این بدان معنی است که 
شرایط صنعت برق نسبت به ابتدای انقلاب 

بهبود یافته است.
عدم خاموشی گسترده طی ۱7 سال 

گذشته
ریاحی گفت: طی 1۷ سال گذشته خاموشی 

گســترده در سطح کشور نداشــته ایم و این 
در حالی اســت که در بسیاری از کشورهای 
پیشــرفته و به روز دنیا شــاهد این اتفاقات 
بوده ایم. مطالعات شبکه برق در شهر مشهد 
مقدس از دیگر اقدامات مهمی است که طبق 
آن، تا سال 14۲0 مطالعات و برنامه ریزی ها 
صورت گرفته و تا ۲1 ســال آینده طبق آن 

پیش می رویم.
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خراسان 
افزود: پروژه هایی مانند کابل کشــی به روش 
hdd که بدون نیاز به حفاری و بســتن معابر 
پست های  احداث  همچنین  می گیرد  صورت 
طبقاتی با مســاحت کمتر برای اولین بار در 
سطح خراسان رضوی در حال اجرا است که 
پس از به نتیجه رسیدن در دیگر نقاط کشور 

به اجرا در خواهد آمد.
احداث ۵۰ کیلومتر تونل انرژی تا سال 

۱4۲۰ در مشهد
ریاحی ضمن تاکید به رشد روزافزون شهر ها 
و نیاز به احداث نیروگاه هــای جدید، افزود: 
با رشــد دامنه شــهری، احداث نیروگاه ها با 
مشــکلاتی مواجه شــده  که در این راستا  
احداث تونل انرژی در زیر شهرمشهد از دیگر 
برنامه های این شــرکت است و تاکنون ۲۶ 
کیلومتر تونل انرژی احداث شــده که تا سال 
14۲0 بیــش از 50 کیلومتر دیگر نیز احداث 
خواهد شــد که این اقدام تنها در شهر مشهد 

صورت گرفته.
وی در ادامه بیان کرد: در سه استان خراسان 
بــزرگ ۹ نیروگاه وجــود دارد که عمده این 
نیروگاه ها به بخش خصوصی واگذار شــده 
اســت و در زمســتان 1۲ تا 13 میلیون متر 
مکعب در روز سوخت های گازی و مایع مانند 
گازوئیل و مــازوت در این نیروگاه ها مصرف 

می شود.
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای خراسان 
ضمن اشاره به مشــکلات ناشی از مصرف 
ســوخت مایع در نیروگاه ها، تشریح کرد: به 
صــورت میانگین حدودا 5 تــا 8 میلیون متر 
مکعــب گاز و بقیه آن از ســوخت های مایع 
مازوت و گازوئیل اســت که در سال گذشته 
در مواقعی تنهــا یک میلیون متر مکعب گاز 
برای ســوخت نیروگاه ها تامین شد که این 
باعث ایجاد مشکلات زیست محیطی زیاد و 
نیز افزایش هزینه های تعمیر و نگهداری در 

نیروگاه ها می شود.
ریاحی اظهــار کرد: در حــوزه انرژی های 
تجدید پذیــر بیــش از 10 هــزار مگاوات 
ظرفیت برای تولید انرژی های تجدید پذیر 
در جنوب خراسان وجود دارد که حدودا یک 
ششم مصرف کل کشــور است که به دلیل 
ویژگی های مهم این انرژی مانند سازگاری 
با سیســتم و فنا ناپذیــری و هزینه تولید 
مناسب امکان بســیار ویژه ای برای استان 

است.
وی ضمن اشــاره به ظرفیــت ۷4 مگاواتی 
بادی در استان،  نیروگاه های خورشــیدی و 
افــزود: در حــوزه انرژی هــای تجدید پذیر 
بومی ســازی  خصوص  در  برنامه ریزی هایی 
اســت   شــده  انجام  نیروگاهی  تجهیــزات 
همچنین برنامه زیرساخت کاهش هزینه های 
اتصال به شــبکه برای تولید کنندگان انرژی 

تجدید پذیر در حال بررسی است.

ورود دادستانی به نیروگاه توس
ریاحی در ارتباط با ورود دادســتانی و محیط 
زیست به نیروگاه توس گفت: مصرف سوخت 
سنگین در نیروگاه ها نظیر مازوت و گازوئیل 
که برای محیط زیست تخریب بسیاری دارد 
مسئله ای اســت که  انتخاب ما نیست. عدم 
امکان  تامین ســوخت گازی شــرکت برق 
منطقه ای خراســان را به این ســمت سوق 
می دهد تا برق مردم سه استان دچار اختلال 
نشــود و امیدواریم که امسال نیز این مشکل 

تکرار نشود.
کاهش یک درصدی پیک مصرف در 

استان
در ادامه مهــدی علومی، معاون برنامه ریزی 
و تحقیقات شــرکت برق منطقه ای خراسان 
رضوی گفت: ظرفیت نصب شــده نیروگاه ها 
در خراســان، 5 هزار و ۶3۲ مگاوات و تولید 
سالانه این نیروگاه ها، ۲1 هزار و 400 میلیون 
کیلو وات ساعت است که با خطوطی به طول 
1۲ هزار و ۲00 کیلومتر مدار انتقال می یابد.

وی ضمن اشــاره به کاهــش یک درصدی 
پیک مصرف در اســتان در امســال، افزود: 
3 میلیون ۶55 هزار مشــترک در خراســان 
رضــوی وجود دارد که طبق آمار به دســت 
آمده پیک بار مصرفی توســط این مشترکین 
در اســتان حــدودا 4هــزار و 181 مگاوات 
بوده است.شــرکت برق منطقه ای خراسان/ 
رضــا ریاحی/ مصــرف بــرق/ نیروگاه های 
خورشــیدی/ هوشمندســازی صنعت برق/ 

سرانه تولید مصرف برق.
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کیلوواتساعتاست
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بهانه معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش برای توقف وام ازدواج:

پرداخت وام ازدواج مشکل آفرین است
معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش با بیان اینکه »در حال حاضر شبکه بانکی برای 
پرداخت وام ازدواج دچار مشکلات و سردرگمی هایی شده است« گفت: با افزایش متقاضیان 
وام و موضوع تبعات ســنی مواجه شــدیم و از سوی دیگر میزان تخلفات خرید و فروش وام 

ازدواج در جامعه بسیار زیاد شده است.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، محمدمهدی تندگویان 

اظهار کرد: با توجه به حجم متقاضی موجود ممکن است برخی از بانک ها در ابلاغ اعتبارات 
و سهمیه بندی اســتان ها دچار دیرکرد می شودشــوند؛ البته همه افراد وام ازدواج را دریافت 
می کنند و مشکلی وجود ندارد و تا پایان سال، دولت با تمام توان اعتبارات را تسویه می کند، 

اما به دلیل مشکلات موجود پیش بینی های تامین اعتبار دچار مشکلاتی شده است.
به گفته وی زمانی که نرخ وام ازدواج به قدری افزایش می یابد که به عنوان متاع، قابل معامله 
می شــود، متقاضیان صوری ایجاد می کند لذا رقم وام و تعداد متقاضیان افزایش می یابد که 
به نوبه خود افزایش مشــکلات کشــور نیز بدنبال خواهد داشت. در حال حاضر شبکه بانکی 
برای پرداخت وام ازدواج دچار مشــکلات و سردرگمی هایی شده است. از یک سو با افزایش 
متقاضیان وام و موضوع تبعات ســنی مواجه شــدیم و از سوی دیگر میزان تخلفات خرید و 
فروش وام ازدواج در جامعه بسیار زیاد شده است و برخی نیز وام دریافتی را برای امر ازدواج 
تخصیــص نمی دهند و بر مبنای این اتفاقات، جامعــه متقاضی وام با میزان ازدواج ها هیچ 

تناسبی ندارد و ما در این راستا پیش از این تذکر داده  بودیم.

 استقرار هزار و 600 دوچرخه اشتراکی
 در مشهد 

معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شــهرداری مشــهد گفت: به طــور کلی هزار و ۶00 
دوچرخه در 150 نقطه شهر مشهد مستقر و براساس روش های نوین دوچرخه های اشتراکی 

در سراسر دنیا استفاده می شود.
بــه گزارش »صبح امــروز« و به نقل از تســنیم، خلیل الله کاظمی در مــورد فعال کردن 
دوچرخه های اشتراکی در سطح شهر اظهار کرد: در سال ۹0 شهرداری مشهد به عنوان اولین 
شــهر در ایران، موضوع دوچرخه های اشتراکی نسل دو و سه را عملیاتی کرد که شامل 150 
نقطه از شــهر با سه هزار دوچرخه بود. قرارداد این اقدام با بخش خصوصی منعقد شد، اما به 
دلیل برخی از مشکلات این قرارداد که نتوانسته بود خود را با سیستم های بروز در دنیا منطبق 

کند و عملا کارایی مورد انتظار را نداشت، خاتمه پیدا کرد.
وی با بیان اینکه »در حال حاضر بنا داریم در ســال جهش تولید، به جهت حمایت از تولید 
داخل از پتانســیل کارخانه آســاک دوچرخ قوچان که یکی از بزرگترین کارخانه های ساخت 
دوچرخه خاورمیانه اســت، استفاده کنیم« گفت: همچنین در راســتای تامین دوچرخه های 
اشــتراکی، قراردادی بین شــهرداری و شــرکت به پرداخت بانک ملت منعقد شد تا دوهزار 
دوچرخه اشتراکی تهیه شود، اما به دلیل شیوع ویروس کرونا و تعطیلی کارخانه ها، تولید این 

دوچرخه ها به سال جاری موکول شد.
به گفته وی در مجموع 400 دوچرخه از بودجه شــهرداری و هزار و ۲00 دوچرخه از طریق 
قرارداد شرکت »به پرداخت« بانک ملت آماده خواهد شد. به طور کلی هزار و ۶00 دوچرخه 
در 150 نقطه شهر مستقر و این دوچرخه ها براساس روش های نوین دوچرخه های اشتراکی در 
سراسر دنیا استفاده می شود. این دوچرخه ها مجهز به سیستم ردیاب خواهد بود و شهروندان 
می توانند از طریق اپلیکیشــن از تعداد موجودی آن ها در هر ایســتگاه آگاهی پیدا کنند و در 

کمترین زمان دوچرخه را تحویل گرفته و در نزدیکترین نقطه به مقصد خود تحویل دهند.

کلاس ها در مناطق قرمز مجازی برگزار 
می شود

وزیــر آموزش و پرورش با بیان اینکه »برای ما به اندازه آموزش، ســلامت دانش آموزان در 
اولویت قرار دارد و قطعاً نکات ستاد ملی کرونا را مدنظر قرار خواهیم داد«، گفت: اختلال در 

وضعیت آموزشی، آینده جامعه و دانش آموزان را تهدید می کند.
به گزارش »صبح امروز« و به نقل از باشــگاه خبرنگاران جوان، محســن حاجی میرزایی در 
نشســت تخصصی ویدئو کنفرانس معاونان، مدیران کل و دبیران شــورای هماهنگی مبارزه 
با مواد مخدر اســتان ها اظهار کرد: در شــرایط کرونا، با این ســؤال مواجه می شــویم که با 
بازگشــایی مدارس در 15 شهریور، وضعیت ســلامت دانش آموزان چه می شود؟ برای ما به 
اندازه آموزش، ســلامت دانش آموزان در اولویت قرار دارد و قطعاً نکات ســتاد ملی کرونا را 

مدنظر قرار خواهیم دید.
وی با بیان اینکه »اختلال در وضعیت آموزشی، آینده جامعه و دانش آموزان را تهدید می کند«، 
گفت: هر چه قدر بتوانیم ظرفیت دانش آموزان را برای مراقبت از خودشــان مدنظر قرار دهیم، 
فوق العاده اهمیت دارد. در ســال ۹۹ در آموزش و پرورش افزایش پوشش آموزشی پیشگیری 
در مدرسه را از هشت درصد به 4۲ درصد افزایش دادیم همچنین تشکیل کانون یاریگران در 

۲0 هزار مدرسه را مدنظر قرار داده و آن را به 30 هزار مدرسه افزایش خواهیم داد.
حاجی میرزایی با بیان اینکه با شیوع کرونا وارد زیست بوم جدیدی شدیم، تصریح کرد: شبکه 
شــاد، ظرفیت بالایی را برای توسعه ارتباطات، شبکه سازی بین دانش  آموز و معلم و پیگیری 
اهداف تربیتی ایجاد کرده اســت همچنین هماهنگ شده اگر در مناطقی نتوانستیم به صورت 
حضوری مدارس را دائر کنیم، این طرح توســعه پیدا کند و اکنون در شکبه شاد بیش از یک 

میلیون و 800 هزار نفر از اولیاء عضو هستند. 

 کاهش تعداد مبتلایان و فوتی های کرونا 
در مشهد

رئیس بخش آی ســی یوی کرونای بیمارســتان امام رضا مشهد گفت: ماسک زدن و رعایت 
فاصله گذاری فیزیکی در وضعیت قرمز باعث کاهش تعداد بیماران و فوتی ها در مشهد شده 
که جای خوشحالی دارد.به گزارش »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، علی رضا صداقت در مورد 
عزاداری ماه محرم با وجود شرایط کرونایی اظهار کرد: هر زمانی که کرونا را شوخی گرفتیم، 
قتل عام کرد؛ بنابراین نباید آن را شوخی گرفت. نباید زمانی که می دانیم خطری ما را تهدید 

می کند، کاری بی محابا انجام دهیم.
وی با بیان اینکه »از اولین آموزه های مکتب امام حســین این اســت که به یکدیگر آسیب 
نزنیم، بنابراین حضور در تجمعاتی که باعث آســیب به دیگران می شــود کاری غیرمکتبی 
اســت« افزود: پروتکل های وزارت بهداشت در رابطه با عزاداری ها پروتکل های قابل قبولی 

است و اگر به صورت حداکثری رعایت شود عزاداری های مطمئنی خواهیم داشت.
وی افزود: البته سیاســت های بالادستی باید انقباضی تر باشــند؛ یعنی محدودیت ها را حتما 
اعمال کنند و ضمانت اجرایی داشــته باشند. بهتر اســت در مکان هایی که ضمانت اجرایی 
موازین بهداشــتی نیســت از برگزاری آن جلســات جلوگیری کنند. اگر تیم نظارت مطمئن 
نباشد که در دسته جات پروتکل ها رعایت می شود باید از برگزاری آنها جلوگیری کرد. آیا امام 
حسین)ع( راضی است که اتفاقات ناگوار برای جمعیتی که بزرگترین شیعیان مکتبش هستند 
رخ دهد؟این اســتادیار دانشگاه علوم پزشکی مشهد در رابطه با وضعیت کرونا در مشهد بیان 
کرد: شرایطی که الان در استان و مشهد داریم قرمز است. وضعیت رنگ هر منطقه براساس 
تعداد بروز بیماران و شیوع بیماری  برحسب جمعیت منطقه است. وضعیت ما قرمز است، اما 
ماســک زدن و رعایت فاصله گذاری فیزیکی در همین وضعیت قرمز هم باعث کاهش تعداد 
بیماران و فوتی ها شده که جای خوشحالی دارد، امیدواریم با تداوم رعایت نکات بهداشتی از 
وضعیت قرمز خارج شویم. البته باید تاکید کنم که ما هنوز در وضعیت خطرناک هستیم. نباید 

دوباره مثل دفعه قبل  تصور کنیم که کرونا را شکست دادیم.

خبر

»صبحامروز«مشکلاتریشهایمعلولانضایعهنخاعیوکمکاریبرخیسازمانهارابررسیمیکند؛

جایخالیسازمانبیمهدرحلمشکلاتمعلولان
 معلولیت جزء لاینفک هر جامعه است و تا 
این لحظه هیچ ادعایی مبنی بر کاهش آن 
به اثبات نرسیده و باید بپذیریم که معلولیت 
از جامعه حذف نخواهد شــد و این قشر به 
هر دلیل در این جامعه زندگی خواهند کرد. 
پس ضروری است به نیازهای آن ها توجه 
ویژه ای داشــته باشیم، چرا که طبق اعلام 
سازمان بهداشــت جهانی به طور متوسط 
10درصد از افراد جامعه دارای معلولیت های 
مختلفی هســتند در این میــان معلولان 
بیشــتری  با مشــکلات  ضایعــه نخاعی 

دست وپنجه نرم می کنند.
به گــزارش روزنامــه »صبح امــروز« در 
سلســله گزارش هــای ایــن روزنامــه به 
بررسی مشــکلات معلولان ضایعه نخاعی 
پرداختیم، اما به قدری مسائل در این حوزه 
گسترده اســت که باید فکری اساسی برای 
حل مشکلات آن ها کرد. به عنوان مثال هر 
معلول ضایعه نخاعی با توجه به قیمت های 
فعلی برای تهیه پوشک ماهانه باید مبلغی 
بین 400 تا 500 هــزار تومان هزینه کند 

و این مشــکل تنها بخش کوچکی از ده ها 
مشکلی است که بر سر راه آن ها قرار دارد.

بــرای پیدا کردن راه حلی مؤثر در خصوص 
باعث  نخاعی  معلولان ضایعه  مشــکلات 
شد با معاون توانبخشی بهزیستی خراسان 
رضوی گفت وگو کنیم تا علاوه بر اطلاع از 
خدماتی که بهزیســتی ارائه می کند بتوانیم 
گره های نامرئی که بر ســر راه مشکلات 

معلولان وجود دارد را باز کنیم.
هزار و 8۰۰ معلول ضایعه نخاعی در 

خراسان رضوی
مســعود فیروزی در گفت وگــو با خبرنگار 
»روزنامــه صبح امروز« با اشــاره به اینکه 
»سازمان بهزیستی بیشــترین توجه را به 
معلــولان ضایعه نخاعی دارد و حدوداً هزار 
و 800 ضایعه نخاعی در خراســان رضوی 
داریم« اظهار کرد: معلولان ضایعه نخاعی 
به چند علــت باید مورد توجه باشــند که 
هســتند، اول به لحاظ پذیــرش معلولیت 
است زیرا معمولًا چالش های روحی، روانی، 
عاطفی و احساســی زیادی دارند. بسیاری 
از آن ها در شــرایط خوبی بود ه اند و بر اثر 
یک حادثه، ضربه و یا تصادف دچار ضایعه 
نخاعی شــده و مسیر زندگی شــان تغییر 
کرده اســت.وی با بیان اینکه »۹0 درصد 
معلولیت هــای ضایعــه نخاعی اکتســابی 
هستند« گفت: زمانی که پذیرش معلولیت 
برای افراد ســخت می شود همکاری آن ها 
می آید  پایین  توانمندســازی  طرح های  در 
درست است که زندگی شان با تفاوت هایی 
همراه شده اما مسیر اصلی زندگی تغییری 

نکرده است.
غفلت از دوران طلایی!

معاون توانبخشی بهزیستی خراسان رضوی 
خاطرنشان کرد: وقتی افرادی دچار ضایعه 
نخاعی می شــوند یک ســال اول دوران 
طلایی یا بحرانی اســت، یعنی هر اتفاقی 
در این بازه زمانی می تواند اثرگذاری جدی 
داشته باشد تا بســیاری از مشکلات آن ها 

کم شده و بسیاری از توانمندی هایشان را 
مجدد به دســت آوردند. به عنوان مثال در 
آمریکا بیــن 50 تا 100هزار دلار به فردی 
که دچار ســانحه می شــود هزینه درمان 
پرداخــت می کننــد تا از هر لحــاظ آماده 
زندگی مجدد شــوند و گذشت زمان مبلغ 
کمتــری را پرداخت می کننــد چون فرد از 
همان ابتدا عمده مشکلاتش حل شده و به 
جریانی که همیشه در حال کمک باشد نیاز 
ندارد.فیروزی با اشاره به اینکه »زمانی که 
افراد دچار ســانحه می شوند و به بهزیستی 
مراجعه می کنند دچار مشکلات زیادی شده 
و از لحــاظ خانوادگی در تلاطم جدی قرار 
گرفته اند« اذعان کرد: در مقایســه با سایر 
حوزه ها بیشــترین خدمــات را به معلولان 
ضایعه نخاعی می دهیم، بهزیســتی ماهانه 
554هزارتومــان به آن  ها پرداخت می کند. 
مســتمری نیز بــا توجه به بعــد خانوار از 
108هزارتومان تــا 500هزارتومان در نظر 
گرفته می شــود و بــرای هزینه های لوازم 
پرداخت  150هزارتومان  تقریبا  بهداشــتی 
می کنیــم، با توجه بــه اعتباراتی که داریم 
خدماتی مثل ویلچر، ســمعک و... نیز ارائه 
می دهیــم.وی با تأکید بــر این مطلب که 
»وقتی دولت، مجلس، ســازمان های مردم 
نهــاد و.... پــای کار بحث توانمندســازی 
معلولان بیایند، فرد معلول از همان ابتدا به 
یک اســتقلال فردی و اجتماعی می رسد« 
تشــریح کرد:  همان طور کــه گفتم اگر در 
دوران طلایی درست عمل نشود مشکلات 
مانــدگاری را برای فرد بــه وجود می آورد 
سازمان بهزیستی بر اساس همان اعتبارات 
کمی که دارد ســالانه 100 یا ۲00 نفر را 
قرار  توانمندســازی  طرح  پوشــش  تحت 
می دهد که به ازای هر نفر ۲میلیون تومان 
بودجه در نظر گرفته شــده که درخواست 
دادیم تا این مبلغ به 5میلیون تومان برســد 
با این طرح اگر بتوانیم توانمندی هایشان را 
به آن ها برگردانیم با وجود محدودیت هایی 

که دارند به زندگی و مشــاغل کاری خود 
برمی گردند.

جای خالی بیمه در پرداخت هزینه های 
درمان

معاون توانبخشی بهزیستی خراسان رضوی 
ادامه داد: شــاید یکی دیگر از مشــکلات 
معلولان عــدم پرداخت هزینــه درمان از 
سمت سازمان های بیمه باشد. وقتی فردی 
تصادف می کنــد و دچار ضایعــه نخاعی 
می شود بیمه هزینه ای را پرداخت نمی کند 
و شاید چندسال طول بکشد تا دادگاه طرف 
دیگــر را محکوم کند و به فرد دچار ضایعه 
نخاعی دیه تعقل بگیرد اما این فرد در این 
مدت ممکن اســت کل زندگی اش را برای 

درمان فروخته باشد.
فیروزی افزود: اگــر نهادهایی مانند کمیته 
بنیاد مســتضعفان،  امام خمینی)ره(،  امداد 
ســتاد اجرایی فرمان امام و دانشگاه علوم 
پزشــکی یا سازمان بهداشــت اعتباری به 
مبلــغ 50 تــا 100 میلیون تومــان با یک 
پروتکل مشخص در حســابی با نظارت و 
کنترل بهزیســتی واریز کنند، بســیاری از 
مشکلات معلولان ضایعه نخاعی در همان 
دوران طلایی حل می شــود. اگر نهادهای 
نــام برده همــکاری لازم را با بهزیســتی 
انجام دهند مانند دیگر کشــورهای توسعه 
یافته معلــولان ضایعه نخاعی کشــور ما 
 نیــز می توانند با کیفیت بیشــتری زندگی

 کنند.
اعتبارات بهزیستی، پاسخگوی نیازهای 

معلولان ضایعه نخاعی نیست
زهرا فردوســی، کارشــناس توانبخشــی 
بهزیستی نیز در گفت وگو با »صبح امروز« 
با بیــان اینکه »معلــولان ضایعه نخاعی 
مشــکلات گســترده ای دارند و اعتبارات 
نیست«  نیازهایش  پاســخگوی  بهزیستی 
توضیــح داد: اگر ســازمان های بیمه وقتی 
فردی دچار ضایعه نخاعی می شــود مبلغی 
را به عنوان کمک درمان  پرداخت کنند فرد 

زندگی اش  درمان  برای  نمی شــود  مجبور 
تمام دارایی اش را هزینه کند.

وی در خصوص تأمین وســایل توانبخشی 
افزود: به عنوان مثــال در خصوص ویلچر 
ســالانه خرید داریم، اما عمر ویلچرها دو 
یا ســه سال اســت و فرد دوباره به چرخه 
بازیابی برمی گــردد. الویت دادن ویلچر به 
ندارند.کارشناس  کسانی اســت که ویلچر 
بهزیستی خراســان رضوی ادامه داد: برام 
درمان زخم بسترهای مددجویان پزشک و 
پرســتارهای مرکز به منزل آن ها می روند، 
در حد توان هزینه های لازم برای پانسمان 
و.....را فراهم می کنیم البته از زمان شــیوع 
ویروس کرونا اجازه پذیرش بیمار را نداریم.
با توجه به مطالب گفته شــده مشــخص 
می شود که سازمان بیمه از وظیفه خود شانه 
خالی کرده و در قبال هزینه هایی که ماهانه 
از افراد دریافت می کند هیچ مســئولیتی را 
قبول نمی کنــد، منتظر پیگیری های بعدی 
مــا در خصوص پرونــده »معلولان ضایعه 

نخاعی« باشید.

فیروزی:وقتیافرادی

دچارضایعهنخاعیمیشوند

یکسالاولدورانطلایی
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اتفاقیدراینبازهزمانی

میتوانداثرگذاریجدی
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همکاری مجلس با حوزه های علمیه برای رفع مشکلات کشور
نایب رئیس مجلس شــورای اســلامی با آیت الله حسینی 
بوشــهری دبیر شــورای عالی حوزه های علمیــه دیدار و 

گفت وگو کرد.
بــه گزارش »صبح امــروز« و به نقل از خانه ملت، ســید 
امیرحسین قاضی زاده هاشمی در سفر خود به قم و دیدار با  
آیت الله حسینی بوشهری با بیان اینکه »این مجلس روحیه 
اســلامی و انقلابی دارد، برای همین قصد دارد تا حرکتی 
انجام دهد و رویکردش باید منبعث از حوزه علمیه باشــد« 
اظهار کرد: براســاس تجربه گذشته دارای نقصان هستیم و 
علت این امر فاصله گرفتن از احکام دین است، یعنی هر چه 
فاصله بیشــتری از احکام دینی گرفتیم، مشکلاتمان بیشتر 
از گذشته شده، به طوری که مراجع تقلید و علما به مسائل 

فرهنگی، اقتصادی و اجتماعی معترض بودند.
نایب رئیس مجلس شــورای اسلامی تصریح کرد: از طرف 
دیگر نظام کارشناسی کشور موفق نبوده و نتوانسته راهکار 
مناســبی برای حل و فصل این موضوعــات ارائه کند. این 
در حالــی اســت که در مجلس شــورای اســلامی، مرکز 
پژوهش هــای و مرکز تحقیقات اســلامی داریم، اما آن ها 
گاهی ســرگرم پرداخت به مســائل جزئی شدند و به دنبال 
اصلاح ســاختاری و سیســتمی موضوعــات نرفتند. وقتی 
مسئله ای بزرگ و کلان می شود، مباحث و اختلاف نظرها 
بیشــتر می شود که این امر منجر می شود که برنامه جامع، 

مدون نشود.
قاضی زاده هاشمی عنوان کرد: در موضوعاتی مانند اصلاح 
نظام بانکداری به روشــنی اختلاف نظر وجود دارد که قابل 
مشاهده اســت و بعضاً اقداماتی در مجلس شکل می گیرد 
که از اهدافش دور می کند. طبیعتاً در کنار مجلس و دولت 
یک نهاد نخبگانی حکومت ســاز - دولت ساز اتفاق بیفتد 
تا بتوانــد برای امروز ما مدل های مورد نیــاز را تولید و در 

اختیار قرار دهد.

نایب رئیس مجلس شــورای اســلامی تاکید کرد: مجلس 
تمایــل دارد که به این ســمت حرکت کنــد، همانطور که 
حضرت آقا مجلس یازدهم را مجلس انتظار و امید نامیدند. 
بر این اســاس باید در ســطحی که از سوی ایشان مطرح 

شده، مجلس باید ورود کند و به مسائل کشور بپردازد.
در ادامه این دیدار آیت الله حســینی بوشهری دبیر شورای 
عالی حوزه های علمیه با اشــاره به شــکل گیری مجلس 
یازدهم و مشکلات موجود در کشــور گفت: دغدغه هایی 
که مجلس یازدهم دارد، بجاســت و در صورتی که به موقع 
پرداخته نشــود، خروجی نخواهد داشت. مجلس بالقوه می 
تواند قوی باشــد. ارتباط لازم بین حــوزه به عنوان کانون 
ایده پردازی، نظام سازی و فکر اتفاق نیفتاده، به طوری که 
روحانیونی که در طول ادوار گذشته به مجلس راه یافته اند 

در واقعیت نمایندگی حوزه علمیه را نداشــتند و به صورت 
عادی به مجلس راه میوفتند، به همین دلیل رابطه سیستمی 

بین حوزه علمیه و مجلس برقرار نشد.
وی افزود: از مجلس انتظار می رود که انسجام داشته باشد، 
یعنی اینکه مجلس نباید دچار تفرقه و حاشــیه شــود، که 
این امر موجب مشــغول شدن ذهن مردم و جامعه شود. در 
صورتی که اظهارنظری انجام شود که موجب مشغول شدن 
افکار مردم شود و آنها را به حاشیه براند، قطعاً این کار گناه 
نابخشودنی است. بر این اساس از مجلس انتظار می رود که 
مشــکلات و اختلافات را در درون خود حل کند، به طوری 

که به سمت جامعه نرود.
دبیر شــورای عالی حوزه های علمیه تنقیح قوانین را یکی 
از مهمترین انتظارات از مجلس یازدهم برشــمرد و تصریح 

کرد: در چهار دوره مجلس یک سری قوانین انباشته داریم 
که موجب شــده تا مجریان قانون با تعدد نوع قانون مواجه 
شوند، در صورتی که کارهای تنقیحی صورت گرفته اما باید 

در مجلس یازدهم به سامان برسد.
حســینی بوشــهری تاکید کرد: تصمیماتی در مجلس قبل 
گرفته شــد که به آن ضربه زد و موجب شد تا مدت زمانی 
که یک قانون بین مجلس و شورای نگهبان برود، طولانی 
شــود. نمی توان مراجع تقلید که پشــتوانه نظام هستند و 
همــواره در صحنه های مختلف از انقلاب دفاع کرده اند و 
حوزه های علمیه که در مقابل تهدیدات به میدان آمدند و از 

رهبری و نظام اعلام حمایت کردند، نادیده گرفت.
دبیر شــورای عالی حوزه های علمیه تصریح کرد: 41 سال 
است که بحث مشــکلات موجود در بانک ها را نتوانستیم 
حل کنیم، در صورتی که رابطه تنگاتنگ حوزه با مجلس و 
دولت موجب می شــد تا بسیاری از مشکلات امروزی حل 
شود و بانک ها از حالت بنگاهداری خارج می شدند که اگر 
می خواهیم این امر محقق شــود، باید از نظر مراجع تقلید 
درباره وضع قوانین استفاده شود. اینکه مرکز پژوهش ها و 
مرکز تحقیقات اســلامی مجلس کار خودشان را می کنند 
و خروی لازم ندارند، نشــان می دهد که باید عقبه فکری 
پشت سر قوانین مجلس باشد، به طوری که رفت و برگشت 

زیاد بین مجلس و شورای نگهبان صورت نگیرد.
حسینی بوشــهری با اشــاره به آمار بالای سقط جنین در 
کشور گفت: آمارهای نگران کننده ای وجود دارد به طوری 
که گفته می شــود بین 300 تا ۹00 هزار سقط جنین داریم 
که به جای اینکه دستگاه های مرتبط مانع ایجاد کنند، خود 
باعــث چنین اتفاقاتی می شــوند در حالی که انقلاب ما به 
جوانان است و مقام معظم رهبری بر بحث جمعیت تاکید و 
توجه ویژه ای دارند، بر این اساس موضوع سقط جنین باید 

جزو اولویت های جدی مجلس یازدهم قرار بگیرد.
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»خروج« فیلمی کم رمق و شعاری
جعفرگودرزی/منتقد،عضوهیاتمدیرهانجمنمنتقدانونویسندگانسینماییایران

خروج بیســتمین فیلم ابراهیم حاتمی کیاســت. فیلمی که از 
جهات زیادی به »آژانس شیشــه ای« شــباهت دارد. خروج 
همچون آژانس شیشه ای نگاهی معترض و منتقدانه به اوضاع 

اجتماعی و سیاسی جامعه دارد.
ســکانس های آغازین فیلم نوید یک فیلــم خوب را دارد، اما 
فیلــم نفس و انــرژی را برای جلو رفتن نــدارد و مدام لنگ 

می زند.
رحمت بخشی، قرار است حاج کاظم دیگری باشد اما آرام تر و 

درونگراتر. او تلاش می کند اما نمی تواند در شمایل یک قهرمان تمام عیار عرض اندام کند، 
چون شخصیت کاملی نیست و مولفه های قهرمان را ندارد.

خروج انرژی است که آزاد نشده و متراکم باقی می ماند، همانند سد خاکی فیلم که انرژی اش 
درست آزاد نمی شود و به جای آبادانی، شوره زاری را به وجود می آورد.

فیلم بیشــتر از اینکه سینما باشد به بیانیه سیاســی می ماند و از همین روست که مدام شعار 
می دهد و کاری از پیش نمی برد.

قهرمان در فیلم های قبلــی حاتمی کیا از انگیزه های بالایی برخوردارند. شــخصیت پردازی 
می شــوند و نزد مخاطب مقبولیت پیدا می کنند. اما در خروج او خواســته پا را فراتر بگذارد و 
قهرمانی دســت جمعی معرفی کند، منتها بدون پرورش آنها و به همین دلیل اســت که در 
سطح باقی مانده اند. درست اســت مفهوم و قصه فیلم واقعی است اما این واقعیت سینمایی 

نشده است.
حاتمی کیــا در فیلم های جنگی خود به دلیل شــناخت شــخصیت ها و قهرمان های جنگ و 
همچنین فضای دفاع مقدس در اکثر موارد ســربلند بیرون آمده اســت. او تا قبل از خروج، 
قهرمان هایش را خوب روایت می کند و مخاطب هم آن ها را دوســت دارد، اما هرگاه خواسته 
دست به تجربه جدیدی بزند و آدم های اجتماع و زندگی روزمره را به تصویر بکشد، به خاکی 

می زند و معلوم نمی شود چه می خواهد بگوید و حرفش چیست.
بخش های پایانی فیلم آزاردهنده و اســفبار است. دیدار کشــاورزان با مشاور رئیس جمهور 

بیشتر به فضای کمدی بدل شده تا تاثیرگذار و کوبنده.
فیلم خوب شــروع می شــود، کم  رمق و بی حس و حال و بی انگیزه جلو می رود و در نهایت 

بی خاصیت و بد از ذهن تماشاگر خروج می یابد.

تدوین دستورالعمل مصاحبه تاریخ شفاهی 
درباره کرونا

دستورالعمل انجام مصاحبه تاریخ شفاهی پژوهشکده سازمان 
اســناد و کتابخانه ملی ایران برای به ثبت رســاندن تجربه 
زیســت روزهای کرونایی جمعی از فرهیختگان و اهالی علم 

و فرهنگ تدوین شد.
به گزارش روزنامه»صبــح امروز« و به نقل از روابط عمومی 
سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران، براساس این دستورالعمل 
چگونگی انجام مصاحبه و پیشبرد فرآیند آن با فرهیختگان و 

اهالی علم و فرهنگ مشخص شد و در اختیار دست اندرکاران این حوزه قرار گرفت.
همچنین برای ارتقای ســطح کیفی مصاحبه های تاریخ شفاهی، دستورالعمل انجمن جهانی 

تاریخ شفاهی نیز ترجمه شد و در اختیار پژوهشگران و تدوینگران این پروژه قرار گرفت.
مصاحبه های تاریخ شفاهی با عنوان ثبت تجربه زیست تعداد قابل توجهی از افراد شاخص و 
فرهیختگان در حوزه علم و فرهنگ در زمان شــیوع ویروس کرونا توسط پژوهشگاه سازمان 
اسناد و کتابخانه ملی ایران انجام می شود و بر همین اساس لیستی از شخصیت های علمی و 
فرهنگی کشــور برای پیشبرد این مهم از بین روسای انجمن های علمی و فرهنگی، استادان 
دانشگاه، فرهنگســتان علوم، فرهنگستان زبان و ادب فارســی، فرهنگستان علوم پزشکی، 

انجمن جامعه شناسی، انجمن جمعیت شناسی وغیره تهیه شده است.
هم اکنون این لیست در کمیته مقابله با کرونای سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران به دبیری 

غلامرضا ظریفیان رییس اندیشگاه این سازمان در حال بررسی برای تایید است.
 

تندیس جشنواره انیمیشن هیروشیما به 
»گرگم و گله می برم« رسید

»گرگم و گله می برم« به کارگردانی امیرهوشنگ معین، جایزه و تندیس هجدهمین جشنواره 
انیمیشن هیروشیما ۲0۲0 را از آن خود کرد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل کانون، پویانمایی 
کوتاه »گرگم و گله می برم« که به بخش مســابقه رســمی هجدهمین جشــنواره انیمیشن 
هیروشــیما ۲0۲0 راه پیدا کرده بود، جایزه ای با عنوان »جایزه هیروشــیما ۲0۲0« به همراه 

تندیس جشنواره و جایزه نقدی یک میلیون ین ژاپن را به دست آورد.
هیات داوران جشــنواره، این جایزه را به خاطر اینکه ایــن اثر هنری مرزهای بین واقعیت و 
اجراهای تئاتری و سینما را از طریق تصاویر زیبا و اصوات هارمونیک، محو می کند، شایسته 

این جایزه دانستند.
انیمیشــن »گرگم و گله می برم« که از تولیدات سال 13۹۶ کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان است، تاکنون 14 جایزه بین المللی را از آن خود کرده و بیش از 30 حضور بین المللی 

نیز داشته است.
این پویانمایی هشــت دقیقه ای برگرفته از داســتانی با همین  نام نوشته ی افسانه  شعبان نژاد 
از انتشــارات کانون پرورش فکری اســت که با تکنیک انیمیشن دیجیتال در امور سینمایی 

کانون تولید شده است.
جشنواره دوســالانه انیمیشن هیروشیما یکی از مهم ترین جشــنواره های انیمیشن جهان و 
مورد تایید جایزه آکادمی اســکار برای فیلم های کوتاه اســت که امســال از 30 مرداد تا 3 
شــهریور 13۹۹ برابر با ۲0 تا ۲4 آگوســت ۲0۲0 بدون حضور مخاطبان در شهر هیروشیما 

ژاپن برگزار شد.

جعبه موسیقی با حال و هوای محرمی
در هفته پیش رو برنامه »جعبه موسیقی« رادیو نمایش با حال 
و هوای ماه محرم و اجرای مریم نشــیبا برای علاقه مندان 

پخش می شود.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی 
رادیو نمایش، انســیه ســمیع پور تهیه کننده برنامه رادیویی 
»جعبه موسیقی« گفت: برنامه »جعبه موسیقی« رادیو نمایش 
به موســیقی فیلم ها و ســریال ها می پردازد و در حالی که 
داستان فیلم را در آن می شنوید با تحلیل و بررسی موسیقی 

نیز همراه هستید.وی افزود: در هفته پیش رو به مناسبت شهادت امام حسین )ع ( و یارانش، 
حال و هوای برنامه ما نیز محرمی می شــود و داستان آثار مذهبی مانند »شب دهم«، »روز 
واقعه«، »مختارنامه«، »مسافر ری« و »قدمگاه« از این برنامه پخش و همزمان موسیقی آن 
نیز روایت و تحلیل خواهد شد.سمیع پور در پایان عنوان کرد: اجرای این برنامه را مریم نشیبا 

بر عهده دارد و صبا رادمان نیز نویسنده آن است.
»جعبه موســیقی« به تهیه کنندگی انسیه سمیع پور، گویندگی مریم نشیبا و نویسندگی صبا 
رادمان، شــنبه تا چهارشنبه ســاعت 1:30 از رادیو نمایش پخش می شود و تکرار آن ساعت 

13:30 دقیقه از این شبکه رادیویی است.

نقد

خبر

گفتوگوییبیپردهباکارگردانحمالطلا؛

فیلمیحاویصحنههایعریانومتعفنجامعه
تورج اصلانی نامی شناخته شده در سینمای 
ایران است که فیلمبرداری فیلم های مختلفی 
دوست داشــتنی«،  »آشــغال های  همچون 
»بغض«، »قســم«، »درخونــگاه«، »خواب 
را  توقــف«  بــدون  »توکیــو  و  ســفید« 
برعهده داشــته و جوایزی هم از جشــنواره 
فیلمبــرداران  تخصصــی  جشــنواره  فجر، 
جهان، جشــنواره آسیاپاســیفیک، جشنواره 
سن سباستین، دهوک و شب های سیاه تالین 

گرفته است.
او چند ســال بعد از »جینگــو«، دومین فیلم 
خود را با نام »حمال طلا« در جشنواره فجر 
ســال قبل رونمایی کرد و اخیرا هم در این 
روزهای کرونایــی آن را راهی اکران آنلاین 

کرده است.
به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از 
ایســنا، اصلانی درباره اینکه چه شد فیلمش 
را خیلــی زود به اکران آنلاین رســاند و آیا 
برنامه ای برای ادامه حضور جشــنواره ای آن 
نداشت؟ بیان کرد: از آنجا که شیوع کرونا بر 
همه برنامه ریزی ها در جهان تاثیر گذاشــته، 
بر کار ما نیز اثر خود را گذاشــت و در حالی 
که ســال گذشــته قرارداد پخش فیلم را با 
شرکت فیلمیران بسته بودم تا بعد از عید فطر 
»حمال طلا« در سینماها اکران شود، مجبور 
به اکران آنلاین شــدیم. در واقع با توجه به 
وضعیت ســینماها و خالی شــدن سالن ها و 
هراس پیش  آمده و اینکه دوســت داشــتم 
فیلمی که ســاختم دیده شــود، به نظرم آمد 
اکران آنلاین می تواند شرایطی را پیش آورد 

که تا حدی از این چالش عبور کنیم.
وی ادامه داد: من اصولا برای جشــنواره ها 

فیلم نمی سازم بلکه برای مخاطب می سازم و 
علاقه مندم که مردم آن را زودتر ببینند. وقتی 
هــم در ایران فیلم می ســازم مردم ایران در 
اولویت هستند و این موضوع اهمیت بیشتری 
نسبت به حضور فیلم در جشنواره های خارجی 
داشــت. »حمال طلا« حرف مخاطب ایرانی 
است و حق آن ها هم است که فیلم را ببینند.

محرومیت از امکان تبلیغات محیطی
او در پاســخ بــه این که آیا تا ایــن لحظه از 
اکران آنلاین فیلم راضی بوده است یا خیر؟ 
گفت: بــا توجه به آمار بازدید، درصد رضایت 
مخاطب از فیلم بالا بوده و اینکه تماشاگران 
توانســتند با فیلم ارتباط برقــرار کنند برای 
من خوشحال کننده است، اما از نظر تبلیغات 
اوضاع خوب نیســت تا مخاطب بیشــتری 
جذب شــود، چون متاسفانه شــرایط من به 
عنوان تهیه کننده و ســرمایه گذار به گونه ای 
نیست که تبلیغات محیطی گسترده ای داشته 
باشم تا به دیده شدن بیشتر فیلم کمک شود. 
سینمای مستقل معمولا از بعُد تبلیغات آسیب 
می بیند، حتی اگر فیلم های درخشانی در این 
بخش تولید شــوند. من هم مثــل خیلی از 
فیلمسازان مستقل از امکان تبلیغات محیطی 
محروم هستم و فقط امیدوارم که مخاطبان 

مُبلغ فیلم باشند.
تلویزیون وانمود می کند که سینما تعطیل 

است
اصلانی اضافه کرد: در این باره حتی تلویزیون 
هم همکار خوبی برای سینمای ایران نیست 
و بیشتر یک رقیب اســت تا همکار، آن هم 
رقیبــی که پایش را از گلیــم خود فراتر دراز 
می کند و به حریــم فرهنگی توجه نمی کند. 

متاســفانه تلویزیون هیچ حمایتی از ســینما 
بخصــوص ســینمای مســتقل و اجتماعی 
نمی کند در حالی که خود من برای ســاخت 
این فیلم هیچ حمایتی از هیچ ارگانی نگرفتم 
و کاملا با هزینه شخصی اثرم را ساختم. این 
در حالی اســت که تلویزیون وانمود می کند 
که اصلا ســینما تعطیل است. سینما بخشی 
از این فرهنگ است که با تعطیلی آن بخش 
زیــادی از فعالانش بیکار می شــوند و برایم 
سوال است که چطور می توانیم برای مراسم 
محرم همه کنار هم باشــیم ولی در ســالن 
ســینما با رعایت پروتکل ها نمی توانیم کنار 
هم فیلم ببینیم؟ این ســوال من با احترام به 
تمام آیین ها و مناســک مربوط به ماه محرم 
است ولی این نوع تبعیض بین هنر و فرهنگ 
و آیین به نظرم نابرابر اســت، چون هر کدام 
در جای خود بخشی از فرهنگ این مملکت 

هستند و به جا می توانند اتفاق بیفتند. 
نزدیکی با فضای واقعی جامعه

وی در بخشــی دیگر از این گفت وگو در پاسخ 
به اینکه چطور شــد سراغ ساخت فیلم »حمال 
طــلا« رفت که موضوع خاصی دارد و نســبت 
بــه خیلی دیگــر از فیلم های ســینمای ایران 
صحنه های عریان تر و متعفنی از جامعه را نشان 
می دهد، گفت:  این فضای تعفن در فیلم بیشــتر 
بود چون باید بتوان واقعیت را خوب بازســازی 
کرد و نمایش داد، حال چه خوشایند باشد و چه 
نباشد. مهم برابری کردن با واقعیت است و من 
انتخاب کردم که دقیقاً همین فضا روایت شود؛ 
فضایــی که کارگرهــای آن در تعفن بدی کار 
می کنند، البته ناچارند چون این کار شغل شــان 
است. من در واقع یک شغل را به تصویر کشیدم 

و ممکن اســت مخاطبان ســینما به آن عادت 
نداشــته باشــند؛ عادتی که به نظرم ما برای او 
ایجاد کرده ایم. اگر در ســینما تنوع نگاه داشته 
باشیم مخاطب هم تنوع نگاه پیدا می کند. آنچه 
در »حمــال طلا« می بینید یــک محیط کاری 
اســت که آدم هایی در آن شغل کار می کنند و 

همه هم وطنان ما هستند.
نمی خواهم نمک به زخم مخاطب بپاشم

اصلانی در ادامــه درباره اینکه بــا این نگاه 
خاص در سینما و اکران آنلاین فیلم چقدر به 
برگشت ســرمایه امید دارد و چقدر دیده شدن 
و حــرف فیلم برایش در اولویت بوده اســت؟ 
پاســخ داد: اصولًا به فیلم هایی که می ســازم 
نگاه تجاری ندارم نه اینکه استقبال نکنم، ولی 
بیشــتر دوســت دارم وقتی حرفی برای گفتن 
دارم آن را بگویــم. حال برای یک نفر یا یک 
جمع کثیر. فکر می کنم وقتش بود که این فیلم 
بــا حرفی که دارد اکران شــود. البته نه برای 
اینکه نمک به زخم مخاطب بپاشد، چون بیش 
از ۷0 درصد جامعه با تمام شــرایط تلخی که 
در فیلم »حمال طلا«ســت،  دست به گریبان 
هســتند. با این حال امیدوارم این نوع فیلم ها 
دیده شوند و مســئولان و تصمیم گیرندگان 
در بخــش اقتصــاد، نگرش دیگــری درباره 
مدیریت اقتصادی کشور داشته باشند و بدانند 
ســرمایه های زیادی در این مملکت هست و 
کارگران نجیب و شریف با سخت ترین شرایط 
کار می کنند و مهم این است که آن ها بتوانند 

به درستی شرایط کار ایجاد کنند.
اگر با سرمایه فیلم سکه خریده بودم الان 

اوضاع بهتری داشتم
او تاکید کرد: بنابراین برای من مهم اســت 

که اول فیلم خوبی داشــته باشم تا مخاطب 
آن را ببیند و حرفش شنیده شود. طبیعتاً در 
این فیلم سرمایه شخصی من در خطر است 
و خودم مثل کاراکتر اصلی فیلم هســتم که 
کل ســرمایه اش را باخته است. اگر من هم 
با سرمایه فیلم سکه خریده بودم الان وضع 
خیلی بهتری داشتم ولی آن بهتر بودن وضع 
فقــط به لحاظ عددی خواهد بود و به لحاظ 
روحــی در حال من تاثیری نداشــت. وقتی 
حال جمع و اطرافیانم خوب نباشد این اعداد 

مفهومی ندارند.
بی سرزمین پس از حمال طلا

تورج اصلانی در پایان این گفت وگو درباره 
قصدش برای ادامه مسیر فیلمسازی توضیح 
داد: فیلمسازی و کارگردانی رشته تحصیلی 
من بوده و با وجود اینکه ســال ها به عنوان 
مدیر فیلمبــرداری کار کردم، به کارگردانی 
هم فکر می کردم. من از طریق فیلمســازی 
وارد ســینما شــدم و نیاز به تجربه داشتم 
که پشــت دوربین بودن در این ســال ها به 
تجربه های مــن اضافه کرد. هــر کدام از 
فیلم هایی که فیملمبــرداری کردم در کنار 
اینکــه یک کار بوده، بــرای من یک درس 
هم بود و در تمام این ســال ها در هر پُستی 
که بودم خود را دانشجوی سینما می دانستم 
و بســیار یاد گرفتم. الان هم سعی می کنم 
از آموخته هایــی کــه دارم قصه هایی را که 
در ذهــن دارم در قالب ســینما روایت کنم. 
بعد از »حمال طلا« هم فیلم دیگری با نام 
»بی ســرزمین« به عنوان محصول مشترک 
با کشــور عراق و سوریه ساختم که فعلا در 

مرحله پست پروداکشن است.

توضیح کلهر درباره عکسی که وایرال شد

دود اختلاف بر سر شبکه نمایش خانگی در چشم سینما

کیهان کلهر آهنگســاز و نوازنده کمانچه درباره عکسی که 
در صفحه شخصی خود قرار داد و پربازدید شد، توضیح داد.

به گــزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقــل از خبرگزاری 
صبا، کیهان کلهر در بامداد آخرین روز مردادماه به مناســبت 
شادباش زادروز اســتاد حسین علیزاده یک عکس قدیمی را 
با مخاطبان خود به اشــتراک گذاشــت که در آن محمدرضا 
شــجریان، حسین علیزاده، کیهان کلهر، همایون شجریان و 
مجید جوادی با چهره هایی خندان در یک خودرو نشسته اند و 

بهزاد رضایی این تصویر را به ثبت رسانده است.
این نوازنده ســاز کمانچه در توضیح این پست ضمن تبریک 

زادروز حسین علیزاده نوشت: »نمی دانم طی این سالها چند 
هزار کیلومتــر در کنار هم جاده پیمودیــم. یا نمی دانم چند 
مرتبه کــره  زمین را با هواپیما دور زده ایم و حســاب تعداد 
شب هایی که بعد از کنسرت سازهایمان را بر دوش انداختیم 

و خسته، همقدم به هتل برگشتیم دستم نیست.«
وایرال شــدن این عکس در شــبکه های مجازی و حدس  و 
گمان ها دربــاره آهنگ مورد علاقه این اســتادانِ بنام طی 
مسیر و زمان و مکان عکس، کیهان کلهر را بر آن داشت تا 
شب گذشته دوم شهریورماه درباره این عکس دوباره توضیح 
دهد.او درباره این عکس نوشت: »با سلام به دوستان عزیز. 
این تصویر در ســال هزار و سیصد و هفتاد و نه توسط آقای 

بهزاد رضایی در شهر گوتنبرگ سوئد گرفته شده است. گروه 
ما در اولین تور اروپا )کــه فاصله گوتنبرگ تا کپنهاگ را به 
همراه آقــای مجید جوادی که در عکس حضور دارند و قرار 
بود بعنوان راهنما تا مرز دانمارک در کنارمان باشــند اما پس 
از رســیدن به مقصد حاضر به پیاده شدن از اتومبیل نبودند، 
چون آن زمان دستگاه های مسیر یاب هنوز اختراع نشده بود 
یا اگر شده بود در دسترس ما نبود( با اجرای برنامه »زمستان 
اســت و بی تو بسر نمی شود« کشــورهای آلمان، اطریش، 
هلند، ســوئد، بلژیک و دانمارک را بــا همین اتومبیل کرایه 
ای اپُل امُگا به رانندگی بنده در کشورهای مذکور طی کرد.

در ادامه عرض کنم که موســیقی مورد علاقه همه ما ســاز 
جناب جلیل شــهناز و دیگر اســاتید قدیمی بود و گاهی نیز 

آخرین اجرایمان را می شنیدیم و به نقد آن می پرداختیم.«

تبعات درگیری میان ارشاد و صداوسیما خیلی زود دامن 
سینما را گرفت و تیزر فیلم ها به ویژه اکران های آنلاین 

دیگر جایی در کنداکتور تلویزیون ندارند.
به گــزارش روزنامه»صبح امروز«و به نقل از خبرگزاری 
صبا، صداوسیما در سال های نه چندان دور در کنار سینما 
و حتی گاهی در مشارکت با اهالی سینما دست به حمایت 
از ســینمای ایران می زد، اما در سال های اخیر این رویه 

حتی در مواردی ماهیت تقابل گرایانه پیدا کرده است.
صداوسیما در سال های اخیر به دلیل رشد فضای مجازی 
و همچنین تغییــر بنیادین کارکرد رســانه های جمعی، 
علیرغم ارائه آمارهای متنــاوب، ریزش و افت مخاطب 
پیدا کرده است که در برخی موارد دیده شده این سازمان 
به جای آنکه علت این موضوع را در درون خود بررســی 
کند به ســراغ عوامل نه چنــدان تاثیرگذار خارجی رفته 
اســت به طور مثال بحث بر سر شبکه نمایش خانگی و 
تولیدات غیرسینمایی میان ارشاد و صداوسیما در روزهای 
اخیر به اوج خودش رسیده است و صداوسیما اعتقاد دارد 
کــه حق نظارت و اعطای مجــوز در این حوزه از طرف 
قانون گذار بر عهده وی گذاشــته شده است. این موضوع 
باعث شده اســت هر نوع تولیدی خارج از صداوسیما با 

تایید نشدن از سوی این سازمان مواجه شود.
همچنیــن مدیــران بازرگانی و تبلیغات صداوســیما در 
شرایطی که ســینما به دلیل شــیوع کرونا با مشکلات 
بســیاری دست و پنجه نرم می کند، تصمیم گرفته اند که 
سیاست خود در موضوع شبکه نمایش خانگی را در حوزه 

ســینما نیز دنبال کنند و به طور کلی ســینمای ایران و 
تولیدات آن را نادیده بگیرند. این رویه چند سالی می شود 
که در صداوسیما آغاز شده است. اما از زمان شیوع کرونا 
و رجوع مردم به پلتفرم های اینترنتی شدت بیشتری پیدا 
کــرد. از زمان آغاز اکران اینترنتی فیلم های ســینمایی، 
صداوســیما با اســتدلالِ تبلیغ نکردن برای رقیب جدی 

خود یعنی ارائه دهنده های محتوای نمایشــی در بســتر 
اینترنت، حتی در ابتدا از پخش تیزر فیلم های ســینمایی 
همســو با سیاســت های خود مانند فیلــم »خروج« نیز 

خودداری کرد.
علنی شــدن اختلافــات میان وزارت ارشــاد و فرهنگ 
اســلامی با صداوســیما در حــوزه تولیــدات نمایش 

خانگی باعث شــده اســت تا دود آن در چشم فیلم های 
سینمایی هم برود و صداوســیما با راندن همه  تولیدات 
غیــر تلویزیونی، از پخش تیزر این آثــار که در بدترین 
شرایط روی پرده رفته اند تا چراغ سینما خاموش نشود، 
خــودداری می کند.این موضوع تا جایــی پیش رفته که 
غلامرضا موســوی دبیر شــورای عالی تهیــه کنندگان 
در نامه ای به رییس ســازمان صداوسیما خواستار تغییر 
نگرش به ســینما و تبلیغات فیلم های سینمایی در رسانه 
ملی شــد. او در این نامه عنوان کرد: »متاســفانه مدتی 
است که ســازمان صدا و سیما از پخش آگهی  فیلم های 
سینمایی به اشکال مختلف خودداری می کند. آن هم در 
شرایطی که این موضوع بارها از سوی مسئولان مختلف 
و شورای عالی امنیت ملی مورد تاکید قرار گرفته است«

همچنین حســین فرحبخش دیگر تهیه کننده سینما در 
واکنش به پخش نشــدن تیزر فیلمش در تلویزیون خبر 
داد که علیرغم دســتور ریاست این سازمان به حمایت از 
فیلم های ســینمایی در حال اکران، اما مدیران بازرگانی 

صداوسیما از این کار ممانعت به عمل می آورند.
این ترکش ها همچنین به برنامه های سینمایی تلویزیون 
نیز خورده است و برنامه های سینمایی از جمله »هفت« 
و »نقدســینما« که روزگاری از برنامه های پرمخاطب و 
برِند در شــبکه های تلویزیونی بودند، عملا ضعیف شده 
انــد. تولیدی کردن برنامه هــا، کنداکتورهای بامدادی و 
اســتفاده از مهمانان تلویزیونی به جای سینمایی باعث 
شده اســت که این برنامه ها حتی در بین ۲5 برنامه پر 

پبیننده مرداد ماه نیز دیده نشوند.
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اجرای طرح حق تقدم عابر پیاده در 
تقاطع های منطقه 4

طرح حق تقدم عابر پیاده در تقاطع های بولوار 
شهید مفتح و ابوریحان، طبرسی جنوبی و نبوت، 
طبرسی جنوبی و شهید مفتح، طبرسی جنوبی و 

مجلسی اجرا می شود.
شهردار منطقه چهار مشهد از اجرای طرح حق 
تقدم عابر پیــاده در تقاطع های این منطقه در 

مدت 4 ماه خبر داد.
به گــزارش روابط عمومی شــهرداری منطقه 

چهــار، غلامرضا غلامی ضمن اعلام این خبر گفت: این طرح با هدف ترویج احترام به حق 
تقدم عابر پیاده و افزایش ایمنی شهروندان در 4 تقاطع این منطقه اجرا می شود.

غلامــی ادامه داد: طرح حق تقدم عابر پیاده در تقاطع های بولوار شــهید مفتح و ابوریحان، 
طبرسی جنوبی و نبوت، طبرســی جنوبی و شهید مفتح، طبرسی جنوبی و مجلسی اجرا می 

شود.
وی اعتبار تخصیص یافته به این پروژه را 18 میلیارد ریال عنوان کرد و افزود: این طرح هم 
اکنون در تقاطع های شهید مفتح و ابوریحان، طبرسی جنوبی و نبوت در حال اجراست و در 
دو تقاطع دیگر نیز به زودی اجرا می شــود و براســاس برنامه زمانبندی شده طی 4 ماه این 

پروژه به اتمام خواهد رسید.
شهردار منطقه چهار مشهد تصریح کرد: در طرح حق تقدم عابر پیاده، علاوه بر انجام اصلاح 
هندســی های مورد نیاز و اجرای روکش آســفالت، خط کشــی های تقاطع ها با طرح ها و 
رنگ های جدید احیا و محل های گذرگاه عابر پیاده و تردد توانیابان با احداث رمپ مناســب 

سازی می شود.
غلامی در پایان با بیان اینکه این پروژه به صورت شبانه روزی در حال اجراست، خاطرنشان 
کرد: امیدواریم اجرای این پروژه به واســطه فرهنگ سازی که برای احترام به حقوق عابرین 
پیاده انجام می شــود، کاهش معضلات ترافیکی و افزایش ایمنی شهروندان را در پی داشته 

باشد.

اجرای عملیات روکش آسفالت در خیابان یاران 
رئیس اداره فنی و عمران منطقه هفت از اجرای 
عملیات روکش دســتی آســفالت فرعی های 
خیابان یاران به متراژ 3500 متر مربع خبر داد.

به گزارش صبح امروز، یاسر ابراهیمی با اعلام 
این مطلب افزود: خیابانها و مســیرهای پر تردد 
از مهم تریــن فضاهای عمومــی و اجتماعی 
هســتند که امــکان تعامــلات اجتماعی، کار، 
تفریح را برای انســانها در شهر فراهم می کند. 

از همین رو توجه به کیفیت سواره راه ها و مناسب سازی آنها می تواند در ارتقاء رضایتمندی 
شهروندان و استفاده کنندگان از این گونه مسیرها تأثیر گذار باشد.

وی ارتقای کیفیت آسفالت معابر را یکی از عوامل بهبود زیرساخت های معابر شهری دانست 
و تصریــح کرد: در این پروژه فرعی های خیابان یاران از جمله یاران 13،15،1۷،1۹ عملیات 
روکش دســتی آســفالت به متراژ 3500 متر مربع و با اعتباری بالغ بــر یک میلیارد و ۷50 

میلیون ریال اجرا شد.
به گفته وی این طرح به منظور فراهم کردن شــرایط مساعد در گذرگاه ها برای شهروندان 
و برطرف کردن نقائص و معایب عمرانی معابر با تلاش شــبانه روزی همکاران اداره فنی و 

عمران اجرا شد.
وی با اشــاره به اینکه اجرای برنامه های عمرانی وخدماتی اعم از روکش آســفالت، ترمیم 
نوارهای حفاری، مرمت پلهای فلزی، هم سطح سازی دریچه ها و... از اولویت های اجرایی 
منطقه است، خاطرنشان کرد: تمام خیابان ها و محلات محدوده منطقه که نیاز به ترمیم و یا 
روکش آسفالت دارند، شناسایی و عملیات ترمیم و روکش آسفالت در این نقاط اجرا می شود.
ابراهیمی در پایان رضایتمندی شهروندان را سرمایه و تکیه گاهی برای شهرداری برشمرد و 
گفت: تلاش مجموعه شــهرداری بر این است که در کوتاهترین بازه زمانی با اتمام عملیات 

عمرانی خشنودی همشهریان را فراهم کند.

زیان دیدگان حوزه گردشگری و صنایع دستی 
برای تسهیلات ثبت نام کنند

معــاون گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی خراسان رضوی از 
تمدید ثبت نام برای دریافت تســهیلات جبران 

خسارت کرونا خبر داد.
بــه گزارش صبــح امروز یوســف بیدخوری با 
اعلام این خبر افزود: براســاس اعلام معاونت  
گردشگری وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی با تلاش های انجام شده توسط  

این معاونت و پیرو درخواســت های مکرر ادارات کل اســتان ها  کارگروه  بررسی پیامدهای 
اقتصادی ناشــی از شیوع کرونا به ریاست دکتر نهاوندیان معاون اقتصادی ریاست جمهوری 
برگزار شــده است.«او ادامه داد: براساس تصمیم این کارگروه مهلت ثبت نام در سامانه کارا 
تا 15 شــهریور ۹۹ برای افراد دارای کد بیمه ای و بقیه افراد غیربیمه ای تا پایان شــهریور 
ماه ۹۹ تمدیدشــده است.«بیدخوری تصریح کرد: »همچنین این کارگروه در خصوص تمدید 
دوره تنفس امهال تســهیلات بانکی دریافتی تا پایان سال ۹۹ تصمیم گیری کرده به زودی 
اطلاع رســانی خواهد شد.«او تصریح کرد: »براساس مذاکره و پیگیری انجام شده از مسئول 
وب ســرویس وزارت کاراز امروز اسامی افراد غیر بیمه ای)تمامی دستگاه های اجرایی( نیز در 
ســامانه کارا بارگذاری و افرادی که نتوانسته اند ثبت نام کنند قادرند در سامانه کارا ثبت نام 
کنند.« بیدخوری یادآور شــد: »در حال حاضر به ازای هر فرد شاغل بیمه شده در تاسیسات 
گردشگری 1۶ میلیون تومان و به ازای افراد شاغل بیمه نشده در تاسیسات گردشگری نیز ۶ 
میلیون تومان تسهیلات با سود 1۲ درصد به تاسیسات گردشگری متضرر پرداخت می شود.«

خراســان رضوی با فعالیت افزون بر دو هزار و 500 واحد تاسیســات گردشــگری در سطح 
استان، رتبه نخست این حوزه را در میان استانهای کشور دارد.

ساماندهی کارگران ساختمانی ۳۳ هزارتایی شد
معاون خدمات شــهری شــهرداری مشــهد از به کارگیری بیش از 33 هزار نفر روز کارگر 
ســاختمانی، طی چهار ماه پس از اجرای طرح ساماندهی کارگران فصلی، ساختمانی و موقت 
توسط مردم و کارفرما در سطح شهر مشهد خبر داد.به گزارش صبح امروز، مهدی یعقوبی با 
اعلام این خبر اظهار کرد: هدف از اجرای این طرح، ســاماندهی کارگران موجود در میادین 
و بولوارهای سطح شهر بوده که بر همین اساس پنج جایگاه در آدرس های دلاوران، میدان 

فردوسی، سیدرضی و امام حسین )ع( و سیدی در سطح شهر جانمایی شده است.
وی افزود: از ابتدای طرح تاکنون 31 هزار 55 نفر روز کارگر، توســط مردم مشــغول به کار 

شده اند.
معاون خدمات شــهری شهرداری مشهد با اشــاره به اینکه حدود ۶ هزار کارگر تاکنون ثبت 
ســامانه شــده اند، بیان کرد: کارگرانی که تا ســاعت 10 صبح برای کار اعزام نشده باشند، 
در پروژه های شــهری بکارگیری می شــوند که تاکنون بالغ بر دو هزار نفر در پروژه های 

شهرداری مشغول به کار شده اند. 
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در  مشــهد 
یکصدوسومین جلسه 
دوره  پنجمین  علنی 
شهر  اسلامی  شورای 
مشهد که روز گذشته در 
تالار شــهر برگزار شد، 
لایحــه ای در خصوص 
به  حمایتــی  اقدامــات 
منظور کاهش پیامدهای 
کرونا  ویروس  گسترش 
تصویب کــرد تا بــه منظــور حمایت از 
کســب وکارها مقرر شــد بهــای خدمات 
بهره برداری موقت، عوارض کسب و پیشه 
و بهــای خدمات جمــع آوری حمل و دفع 
و  مشــاغل  بــرای  زباله هــای شــهری 
کسب وکارهای آسیب دیده از شیوع کرونا تا 
پایان ســال جــاری از بخشــودگی 100 

درصدی برخوردار شوند.
4۲4۹ میلیارد ریال از درآمدهای 

شهرداری مشهد محقق نشده است
بتول گندمی رئیس کمیسیون برنامه بودجه 
شورای شهر در خصوص این لایحه اظهار 
کرد: مجموع هزینه ها و خسارات وارد شده 
به شهرداری به دلیل کرونا، 8۶3۶ میلیارد 
ریال است. مجموع هزینه های انجام شده 
در شهرداری مشهد برای مقابله با ویروس 
کرونــا 438۷ میلیــارد ریال بوده اســت. 
مجموع درآمدهای محقق نشده شهرداری 

نیز 4۲4۹ میلیارد ریال بوده است
هم چنین احسان اصولی، رئیس کمیسیون 
فرهنگ و اجتماعی شورای شهر مشهد در 
جریان بررسی این لایحه و در قالب نظریه 
کمیســیون فرهنگی و اجتماعی چند بند را 
ارائه کرد. ایــن بندها در خصوص حمایت 
از خیریه ها و تشــکل های مــردم نهاد با 
موضوع کمک و امداد اجتماعی به اقشــار 
آســیب دیده به مبلغ یک میلیارد تومان و 
بــرای جبران آثار ناشــی از ویروس کرونا 
به موسســات قرآنی، خبرنگاران، عکاسان 
خبری، اصحاب رســانه به مبلغ دو میلیارد 

ریال در قالب خرید خدمات بود.
وی در این خصوص گفت: در لایحه حمایت 
از  متعددی  بخش های  شــهرداری  اقشار، 
جامعــه را در نظر گرفته اســت. با حمایت 
از خبرنگاران، اصحاب رســانه، خیریه ها و 
تشکل های مردم نهاد بخش های فرهنگی 

نیز در حمایت شهرداری قرار می گیرند.
بودجه از کجا جایگزین می شود؟

محمدهــادی مهدی نیــا، عضو شــورای 
اسلامی شهر مشــهد در قالب سوال بیان 
کرد: آثار بودجه ای این بندها قرار اســت از 
کجا تامین شود؟ آیا قرار است برای حمایت 
تراکم بیشتری بفروشیم؟ مجاری قانونی را 

مشخص کنید.
ویژه  رئیس کمیسیون  فیضی،  رمضان علی 
مناطــق کم برخوردار و پیرامونی شــورا در 
قالب سوالی، اظهار کرد: تشکل های مردم 
نهاد نشان از استقلال دارند. دلیل کمک به 

این قشر چیست؟
پیشنهادهایی که تصویب نشد

محمدرضا حیدری، رئیس شــورای شــهر 
مشــهد به عنوان موافق این بندها، عنوان 
کرد: تصمیمات ما باید جامع و مانع باشــد. 
ما در مصوبه گذشــته 4000 میلیارد تومان 
برای حمایت از ســینماها و مراکز فرهنگی 
حمایت ارائــه کردیم.  برای توزیع عادلانه 
باید خبرنگاران، عکاسان و اصحاب رسانه 
نیــز حمایت شــوند. اگر تعطیلــی مراکز 
فرهنگی باز هم ادامه داشــته باشــد، می 
توانیم نصف این مبلغ را برای حمایت این 

قشر بگذاریم.
 گفتنــی اســت در نهایت ایــن بندها به 
تصویب نرســید و متن لایحه به تصویب 
رســیده به این شرح اســت: به شهرداری 
مشهد )ستاد، مناطق، سازمان ها، شرکت ها 
و موسســات وابســته( اجازه داده می شود، 
به منظــور کاهش پیامدهــای اجتماعی و 
اقتصادی ناشی از بیماری کرونا و مساعدت 
به شــهروندان مشهد، نســبت به اجرای 
اقدامات حمایتی زیر در سه ماهه دوم سال 
13۹۹ برای اشــخاص حقیقــی و حقوقی 

بخش خصوصی اقدام کند.
موقت،  بــرداری  بهره  خدمــات  1-بهای 
عوارض کســب و پیشــه و بهای خدمات 
جمع آوری، حمل و دفع زباله های شــهری 
مشــاغل و کســب و کارهای آسیب دیده 
از شــیوع ویروس کرونا بر اساس عناوین 
بخش های آســیب دیده )طبق بخشــنامه 
بانک مرکــزی(، از مودیان مشــمول که 
تا پایان ســال جاری اقدام بــه اخذ مجوز 

می نمایند، دریافت نشود.
تبصــره: تشــخیص و تدقیــق مصادیق 
رســته های آسیب دیده از شــیوع ویروس 
کرونا با عناوین بخشنامه بانک مرکزی، به 

عهده شهردار مشهد است.
بــرای مودیانی کــه قبل از   -۲
تصویــب ایــن مصوبه، عــوارض و بهای 

خدمات موضوع این بند را برای ســه ماهه 
دوم ســال جاری پرداخت نموده باشــند، 
مابه التفــاوت ریالی حاصــل از اعمال این 
تخفیف در کد صنفی مربوطه بســتانکار و 
در محاســبات آتی همان عوارض یا بهای 

خدمات کد صنفی اعمال خواهد شد.
3-اجاره بهــای ماهانه و مالکانه واحدهای 
سازمان ها،  شــهرداری،  تملک  در  تجاری 
شرکت ها و موسسات وابسته، بر مبنای 50 

درصد محاسبه و دریافت شود.
3 -قراردادهــای اجاره فضاهای فرهنگی و 
تفریحی،  های ورزشی، بهره برداری از پیاده 
روهــا و فضاهای شــهری، فضاهای روباز، 
واحدهای تجاری مســتقر در بوســتان های 
در  مســتقر  تجاری  واحدهــای  شــهری، 
ایســتگاه ها و پایانــه های حمــل و نقلی، 
واحدهای تجاری داخل مجتمع های تجاری 
یا پاساژها و سایر صنوف، در صورتی که بنا 
به مصوبات ستاد استانی پیشگیری از کرونا 
تعطیل باشــند، در دوره تعطیلی مشــمول 

پرداخت اجاره بها نمی باشند.
تبصــره 1 -قراردادهای اجــاره زمین های 
بازی کودکان و فضاهای ورزشی و تفریحی 
واقع در بوســتان های سطح شهر، تا پایان 

سال 13۹۹ به صورت رایگان خواهد بود.
تبصــره ۲ -اقالــه قراردادهــای مرتبط با 
کاربری های انتفاعی مستقر در بوستان های 
سطح شهر، درصورت درخواست بهره بردار، 
مشــروط بر انجام تعهــدات قبلی، بلامانع 

خواهد بود.
4 -مجــوز فعالیت برای دستفروشــان در 
بازارهای ســیار، از تاریخ بازگشایی بازار تا 

سه ماه به صورت رایگان صادر شود.
تبصره 1 -با اتمام مهلت مقرر در این بند، 
صدور مجوز مزبور، تا اعلام وضعیت سفید 
)حداکثــر تا پایان ســال 13۹۹ (بر مبنای 

۲5% محاسبه و دریافت خواهد شد.
تبصــره ۲ -با توجه بــه معافیت و تخفیف 
های یادشــده، جبران سهم پیمانکار )مدیر 
پیمان قــرارداد بازارهای ســیار( بر عهده 

شهرداری مشهد خواهد بود.
5 -بــا عنایت به کاهــش متقاضیان بهره 
بــرداری از کاربری هــای انتفاعی و غرف 
واقع در بوســتان های شهر مشهد، حداکثر 
تا انتهای سال 13۹۹ ، واگذاری غرفه های 
مزبور بــه متقاضیان از طریــق اخذ مجوز 
عالی  ماده 14)کمیســیون  از کمیســیون 

معامالت( صورت پذیرد.
۶ -نظر به اثرات اقتصادی بحران کرونا و 

در راســتای حمایت از موسسات فرهنگی، 
هنــری و قرآنــی دارای مجــوز از وزارت 
فرهنگ و ارشاد اســلامی، مطالبات ناشی 
از اجــرای قراردادهای شــهرداری با این 
موسســات، به صورت 50 درصد و تقسیط 

یک ساله محاسبه و اخذ گردد.
۷- بهای خدمات صدور یــا تمدید پروانه 
های اشــتغال و بهره برداری تاکســیرانی 
و فعالیت و اشــتغال ناوگان تحت نظارت 
سازمان اتوبوسرانی و بهای خدمات ورود به 
پایانه مسافربری امام رضا )ع( بر مبنای 50 

درصد محاسبه و دریافت شود.
8 -آبونمان کلیه تاکســی های شهری اعم 
از خطوط، بیســیم و گردشی و تعرفه اجاره 
دستگاه های بیســیم بر مبنای حداکثر 50 

درصد محاسبه و دریافت شود.
۹ %به منظور تأمین نقدینگی مورد نیاز برای 
ناوگان شــرکت های بخش  فعالیت  تداوم 
خصوصی اتوبوســرانی، نسبت به پرداخت 
علی الحساب هزینه های ضروری شرکت ها 
)در سقف بهای تمام شده خدمات سال قبل 
با اعمال نرخ تورم اعلامی از ســوی مرکز 
آمار ایران و به تناســب تعداد ناوگان فعال 
و تراکنش های ماه های مشــابه( اقدام و 
تسویه علی الحســاب، تا زمان تصویب و 
ابلاغ بهای تمام شــده خدمات سال 13۹۹ 

به تعویق انداخته شود.
10 -بــا عنایت بــه عدم امکان اســتفاده 
کارکنان خدماتی شتسشــوی اتوبوس ها از 
بیمه بیکاری به دلیل نامشخص بودن زمان 
آغاز فعالیت ناوگان اتوبوسرانی در فروردین 
ماه سال 13۹۹ و همچنین انجام دو مرحله 
عملیات شستشــو و نظافت ناوگان در این 
ماه، حقوق کارکنان مذکور برای بازه زمانی 
اشاره شده از محل اعتبارات رفاهی بخش 
خصوصی، جمعاً در سقف مبلغ یک میلیارد 

و 500 میلیون ریال پرداخت شود.
حمایــت از کارکنان و کارگران شــاغل در 

شهرداری
11 -بــه منظــور حمایــت از کارکنان و 
کارگران شــاغل در شــهرداری مشــهد، 
شــهرداری نســبت به ارائه کمک هزینه 
حمایتی از محل اعتبارات هزینه های سال 
13۹۹ تا میزان آمار مورد تایید معاونت مالی 
و پشــتیبانی با هماهنگی شورای اسلامی 

شهر اقدام شود.
1۲ -قــرارداد پیمانــکاران برگزارکننــده 
نمایشگاه های شرکت نمایشگاه بین المللی، 
بر مبنــای عملکرد نمایشــگاه های برگزار 

شده محاســبه و با مجوز هیئت مدیره این 
شــرکت نســبت به تعدیل قراردادهای یاد 

شده اقدام شود.
13 -با توجه بــه تعطیلی باجه های فروش 
من کارت در ایام شــیوع ویــروس کرونا، 
نســبت به پرداخت حقوق افراد مستقر در 
باجه های یادشــده برای این ایــام، جمعاً 
تا ســقف مبلغ پنج میلیارد ریال، از طریق 
پیمانکار مربوطه اقــدام و صورت وضعیت 
پیمانکار توسط ســازمان فناوری اطلاعات 
و ارتباطات بابت موضــوع مذکور پرداخت 

گردد.
14 %به منظور کمک به پیشگیری از شیوع 
ویروس کرونا، نســبت بــه انجام عملیات 
پایش ســلامت و غربالگــری کارکنان و 
بهداشــتی شامل ماسک  تامین تجهیزات 
)ویژه کارکنان شــهرداری و شــرکت های 
طرف قرارداد که مستقیما با افراد در ارتباط 
هستند(، محلول ضدعفونی کننده برای عدم 
انتقال ویروس از طریق تماس با دســت ) 
و محلول گندزدا (بــرای ضدعفونی کردن 
محیط کار پرســنل، مراکز عمومی شــهر 
مشهد و وسایل حمل و نقل عمومی شامل 
اتوبوس، مینی بوس و تاکسی  قطارشهری، 
تا سقف مبلغ پنجاه میلیارد ریال اقدام شود.

 تعیین بهای استفاده از دوچرخه و  
اسکوتر اشتراکی

همچنین لایحه تعیین تعرفه  بهای خدمات 
استفاده از دوچرخه و  اسکوتر اشتراکی نیز 

در شورا به تصویب رسید.
 همچنیــن آخریــن دســتور کاری که در 
شورای اسلامی شــهر مشهد مورد بررسی 
قرار گرفــت، لایحه بســته تحقق پذیری، 
اصلاح، نوســازی و بهسازی بافت فرسوده 
آبکــوه بود. این لایحه با 13 رای موافق به 

تصویب رسید.
عضو شورای شهر مشهد از حال رفت

گفتنی است در جلســه علنی امروز شورای 
اسلامی شــهر مشهد، بتول گندمی، رئیس 
کمیســیون برنامه و بودجــه، از حال رفت 
که در پی این اتفاق جلســه شورای شهر از 
دستورکار خارج شده و بیست دقیقه تنفس 
اعلام شــد. نیروی های اورژانس با حضور 
در محل جلسه به مداوای گندمی پرداختند.
همچنین وی به منظور بررسی های بیشتر  
پزشکی به بیمارستان منتقل ش البته عصر 
روز گذشته اعلام شد که وی از بیمارستان 
 مرخص شــده و حال عمومی مســاعدی 

دارد.  

زیارت رضوی در فهرست میراث معنوی ملی ایران ثبت شد
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان 
رضوی گفت: »به پیشنهاد اداره کل میراث فرهنگی خراسان 
رضوی با همکاریمعاونت زیارت استانداری خراسان رضوی، 
آســتان قدس رضوی، موضوع »زیارت رضوی« در فهرست 
میراث فرهنگــی معنوی ملی ایران به شــماره ۲015 ثبت 
شــد. «به گزارش روابط عمومــی اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی خراســان رضوی ابوالفضل 
مکرمی فر امروز دوشنبه سوم شهریور ماه 13۹۹ با اعلام این 
خبر افزود: »زیارت« مفهومی است جهان شمول که در میان 
ادیان مختلف مشترک بوده که به حضور مکان های مقدس 
به قصد تکریم و تعظیم و انس گرفتن با تشــرف باطنی و یا 
حضور معنا نموده اند. زیــارت عامل ارتباط و انُس روحی و 
تکریم قلبی انسان به منشــأ خیرات و برکات محسوب می 
شــود.او ادامه داد: در دین اسلام به ویژه در آیات قرآن کریم 
به موضوع زیارت اشاره شــده و روایات متعددی بر فضیلت 
زیــارت خاندان نبــوت و امامت تأکیــد دارد و اهداف و آثار 
فراوانی برای آن شــمرده شده که در فرهنگ اسلامی برای 
اعمــال عبادی ازجمله زیارت، آداب و دســتورهای ویژه ای 

وجود دارد. 
مکرمی فر تصریــح کرد: پس از هجرت تاریخی-سیاســی 
حضــرت رضــا)ع( از مدینه به مرو، به اســتناد منابع موثق، 
ارادتمنــدان آن امام همام در طول مســیر و در شــهرها و 
روســتاهای ایران به زیارتش می شتافتند اما پس از شهادت 
ایشــان در سال ۲03هـ.ق، محل خاکسپاری امام هشتم)ع(، 
به نام »مَشــهدِ طوس« مطاف زائران اش از اطراف و اکناف 

شــد و اولین بارقه های زیارت رضوی درخشیدن گرفت و به 
تدریج ابعاد این موضوع گسترش یافت.

او گفت: حال با گذشــت حدود 1۲00 سال از واقعه شهادت 
ثامن الحجج)ع( زیارت رضوی از جنبه های مختلف مشحون 
از آداب و رســوم و باورهایی است که به اهمیت این موضوع 
به عنوان میراث فرهنگی ناملمــوس مذهبی افزوده که می 

توانیــم به مواردی نظیر چاووش خوانــی در مبدأ، توقف در 
تپه ســلام های متعدد قبل از مشــهد مقدس، سلام دادن 
به آن حضرت در داخل شهرمشــهد، تشرف بارگاه ملکوتی 
حضــرت)ع(، خواندن زیارت نامــه و ادای احترام و تعظیم و 
زیارت از راه دور و نسبت دادن عنوان »مشهدی« به زیارت 

کنندگان پس از بازگشت از سفر زیارتی، اشاره کنیم.

مکرمی فــر افزود: زیارت کننــدگان آن حضرت در بین تمام 
ادیان اســلامی وحتی در بین سایر مذاهب نیز به عنوان یک 
سنت پســندیده متداول اســت.او تصریح کرد: آداب زیارت 
معصومان علیهم السّــلام که رعایت آنها در همه مشــاهد 
مشــرفه مستحب است .مکرمی ادامه داد: برخی از این آداب 
شــامل غسل زیارت قبل از تشــرف به حرم، پوشیدن لباس 
پاک، کوتاه برداشــتن گام ها هنگام حرکت به سمت روضه 
مقدس و با آرامی و وقار حرکت کردن، پا برهنه بودن هنگام 
تشــرف به روضه منوّر، خوش بو کردن، توجه و حضور قلب 
داشــتن در وقت رفتن به حرم مطهّر، توقف در آستانه حرم 
شریف و اجازه ورود خواستن، بوسیدن آستانه مبارک،  سجده 
کردن برای خدا به شــکرانه توفیق زیارت، داخل شــدن به 
حرم با پای راســت و خارج شدن از آن با پای چپ، نزدیک 
شــدن به ضریح از پیش روی، ایستاده بودن هنگام زیارت،  
گفتن تکبیر، خواستن حاجت برای خود و برادران دینی است. 
مکرمی فــر گفت: ثبت این اثر معنوی با گســتره ملی ایران 
مقدمه ای بر انجام بر پژوهش های مرتبط با آداب و رســوم، 
باورها، ســنت ها و اعتقادات اقوام ایرانــی و زمینه ای برای 

بازشناسی، حفظ وترویج آن ها در تمام کشور خواهد بود.
مدیرکل میراث فرهنگی در پایان یادآور شد: با توجه به غنای 
موضوع »زیارت رضوی« با گستره ملی و جهانی به پیشنهاد 
این اداره کل و همکاری مؤثر آستان قدس رضوی، موضوع 
فوق الذکر در تاریخ نهم دیماه ســال13۹8 به شماره ۲015 
در فهرست میراث فرهنگی ناملموس کشور به ثبت رسیده و 

اکنون به استانداران سراسر کشور ابلاغ شده است.
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شاهزادههایاحتمالیچهارشنبهساعت2۰:45!
نودوسومین دربی شــهر تهران در حالی بعداز ظهر روز چهارشنبه 5 
شــهریور ۹۹ با قضاوت پیام حیدری آغاز خواهد شد که حاشیه های 
انتخــاب تیم داوری ایــن بازی از الان نوید یــک دربی جنجالی و 
بحث برانگیز می دهد!به گزارش »ورزش سه«، با اتفاقات پیش آمده 
در مســیر انتخاب داور دربی مشخص شد فدراسیون فوتبال اساسا« 
ســاختار ندارد و هر کس زورش بیشــتر بود حرفش به کرســی می 
نشیند.آنچه مشخص است در ســابقه تاریخ برگزاری دربی سرخابی 
ها، شهرآورد پایتخت فقط حاشیه انتخاب داور را نداشت که به لطف 
فدراســیون در این زمینه هم موفق به ثبت حاشیه شدیم. حالا سایه 
بلند حاشیه های انتخاب داور روی دوش پیام حیدری و کمک هایش 
سنگینی می کند و اگر تیم داوری نتواند حواشی اطراف این انتخاب 
را مدیریت کند، دربی قطعا« از داوری آسیب خواهد دید.بعد از فاجعه  
ویلموتس بازهم مشــخص شد تا فوتبال ایران دارای ساختار محکم 

اداری و تشکیلاتی نشود این قصه ها سَر دراز دارند.
واما بعد ...

استقلال
آبی های شــهر تهران بعد از کســب عنوان نائب قهرمانی و با فراغ 
بال از بدســت آوردن سهمیه لیگ قهرمانان آســیا و با انگیزه های 
بیشتری نسبت به رقیب سنتی پای به مستطیل سبز استادیوم آزادی 
خواهند گذاشــت.فرهاد مجیدی و شاگردانش می دانند با فتح دربی 
حافظه هواداران اســتقلال را که در پنج سال اخیر پُر از اتفاقات تلخ 
و ناخوشــایند است را، پاک و فصل تازه ای از زندگی فوتبالی شان را 
رقم خواهند زد.اســتقلال برای اجرای یک نمایش با شکوه نیاز دارد 
تا به کمک تیم پزشــکی اش دو مهره کلیدی خود را برای این بازی 

در اختیار داشته باشد.
معادله علی کریمی ؟

 علی کریمی بازیکن پُســت شماره ۶ )هافبک دفاعی( آبی ها نقش 
تعیین کننــده ای در کارگردانی پلِنَ های تاکتیکی کادر فنی تیمش 
دارد، مهره ای با ویژگی های جنگنده و گاها« در نقش یک طراح که 
در فصل پایان یافته لیگ برتر از بهترین های تیمش بود. خبر رسیدن 
کریمی به دربی ۹3 و حضور او اتفاق مثبتی برای تیم مجیدی است .

 معمای روزبه؟
روزبه چشمی که در پست شماره ۶ )هافبک دفاعی( به فوتبال ایران 
معرفی شد در دو ســال اخیر بنا بر نیاز تاکتیکی و نبود مهره کارساز 
در تیم اســتقلال و تیم های ملی امید و بزرگسالان  شاید برخلاف 
میلش تبدیل به بازیکن پست شماره 4 )سوئیپر( شده که انصافا« در 
کارنامه اش نمره قبولی ثبت شده است، حضور روزبه هم به اما و اگر 
های پزشکی کشیده شــده و کادر فنی استقلال برای دفع حملات 
زهر دار سرخ ها حساب ویژه ای روی بودنش باز کرده اند، و نبودش 

نگران کننده!
سید در نقش مربی؟

گلــر جســور و بی باک آبی هــا در هفته های پایانــی لیگ برتر با 
اشــتباهات خود در جایگیری و خروج از دروازه اسیر سوپر گل هایی 
شــد که شــاید هر دروازه بان دیگری هم که بود جز تســلیم راهی 
برایش نمی ماند، حسینی حالا فرصت جبران گل هایی که در هفته 
های اخیر خورده را با ارائه یک نمایش بی نقص دارد این موضوع را 

مربی اختصاصی اش بهزاد غلامپور بهتر از هر کس دیگری می تواند 
به او تفهیم کند چرا که غلامپور همیشــه در دربی با ســوپر واکنش 

هایش جزء تاپ ترین های زمین بود.
فیل و فنجان آبی در نقش ترمیناتور

شــیخ دیاباته حالا در کنار کســب عنوان آقای گلی لیگ برتر که با 
شایستگی نصیبش شد و نمایش های موثرش در اجرای نقشه های 
هجومی تیم استقلال از زمان استراماچونی تا الان اگر دچار اتفاقات 
بیرون از زمین مسابقه مثل مصدومیت نشود اولین دربی شهر تهران 
را تجربه می کند و مهار او توسط خط دفاعی سرخ ها از اصلی ترین 

دغدغه اندیشه های دفاعی یحیی گل محمدی است.
در کنار شــیخ آقای گل، مهاجم ریزنقش و زهــردار آبی ها مهدی 
قائدی هم می تواند یکی از بازیگران اصلی نمایش شــهرآورد نیمه 
نهایی باشــد. »چند سال قبل افشین قطبی در تعریف از علی کریمی 
سوپر استار سرخ ها می گفت : علی توپ را با جوراب خود حمل می 
کند« این جمله قطبی درباره شــماره 10 آبی ها هم صدق می کند.

قائدی بعد از عملی کــردن قول خودش به هواداران آبی با زدن 10 
گل در لیگ برتر حالا می خواهد یکی از گلزنان دربی تهران باشــد؛ 
او که مثال مهدی طارمی هم اسُــتانی و همزبان خودش در گرفتن 
پنالتی هم دارای تخصص شــده بدنبال طنازی و دلبری از هواداران 
تیم آبی است.آمارها نشان می دهد زوج دیاباته-قائدی قدرت تخریب 
هر خط دفاعی در لیگ برتر و حتی آســیا را دارند و تقابل آنها بعنوان 
گلــزن ترین زوج خط حمله لیگ برتــر مقابل بهترین خط دفاع پنج 

سال اخیر فوتبال ایران در شهرآورد ۹3 چالشی دیدنی است.
گیتار ارسلان برای دربی کوک است؟

ارســلان مطهری از وقتی به اســتقلال آمده در نقش یک مهاجم 

ذخیره کارنامــه قابل دفاع و خوبی داشــته و در اولین دربی زندگی 
اش توانســت جلوی سرخ ها دَبل کند، اگر روز چهارشنبه مجیدی به 
گیتاریســت تیمش فرصت خودنمایی بدهد قطعا« حضور او در زمین 
می تواند برای خط دفاع ســرخ ها کابوس باشد.ارسلان نشان داده 
برای بازی های بزرگ ســاخته شده و می تواند در نقش یک مهاجم 
زهر دار برای شــادی بعد از گلزنی اش در دربی ۹3 گیتار بزند، تنها 
نکته نگران کننده برای مهاجم گلزن استقلال این است که به تازگی 
از بند مصدومیت رها شــده و شــاید عدم آمادگی بدنی روی او تاثیر 

منفی بزارد و گیتارش را ناکوک کند.
پرسپولیس

نمایش پرسپولیســی ها در آخرین هفته لیگ برتر مقابل سایپا نشان 
داد سرخ ها خیال باختن دربی را ندارند و اصولا« در دادن جام به تیم 

های رقیب خِساست دارند.
میل و اشتیاق ســیری ناپذیر شــاگردان یحیی گل محمدی  برای 
کسب یک جام دیگر حاصل فلسفه فوتبالی است که پروفسور برانکو 
ایوانکویچ طراح و معمار پوکر قهرمانی ســرخ هــا از خود به یادگار 

گذاشته است.
گل محمدی برای اینکه از زیر ســایه ســنگین نام پرفسور سرخ ها 
خارج شــود مجبور اســت قبل از اکِران تیم ســاخته شده بر اساس 
تفکرات خوش در لیگ آتی اینبار فاتح دربی باشد تا بتواند با حمایت 
ســکوهایی که این روزها بجای حضور در اســتادیوم ها در فضای 

مجازی جولان می دهند، به مسیر افسانه ای سرخ ها ادامه دهد.
شماره رادوشویچ

بوژیدار رادوشــویچ دروازبان کاریزماتیک پرسپولیســی ها آنقدر 
نمایش خوب داشــته اســت که هواداران سرخ اشتباهات او را در 

هفته های پایانی لیگ برتر نبینند و همچنان مطابق عادت مثبت 
پنج سال اخیرشان از تنها بازمانده کروات های پرسپولیس حمایت 
کنند.این از بخت و اقبال رادو اســت که اولین حضورش بعنوان 
شــماره یک سرخ ها در دربی حساس ترین و چالشی ترین دربی 
این چند ســال اخیر است و اگر سکه شــانس با او همراه باشد، 
می تواند قلب هواداران پرســپولیس را فتح کند و جایگاه خود را 
بعنوان شماره یک پرسپولیس تثبیت کند ؛ حضور یک دوباره بان 
هم طراز با رادو باز هم خیال  ســرخ ها را از پســت شماره یک 
راحت می کند؛ رادو بهتر از هر کســی می داند دربی جای اشتباه 
نیســت چراکه قانون نانوشته دربی می گوید اولین اشتباه آخرین 

اشتباه است!
شام آخر با بشار؟

هافبک عراقی و محبوب سرخ ها یکی از بهترین سالهای فوتبالی 
اش را بعنوان بازیکن پست شماره 8 )هافبک میانی( با پرسپولیس 
پشــت ســر گذاشــت او که اینروزها تبدیل به دغدغه و نگرانی 
هواداران این تیم در بازار پُر التهاب نقل و انتقال شــده به نقل از 
خبرنگار هم وطن خود مشــتری دست به نقد سعودی هم دارد و 
حفظ او برای کادر مدیریتی سرخ ها کار بسیار سختی است، بشار 
با گل دقایق پایانی اش در آخرین دربی از زاویه صفر نشــان داده 
برای این بازی به اندازه کافی انگیزه و آمادگی فنی دارد، شــاید 
این آخرین نمایش هافبک فانتزی ســرخ ها در این تیم باشد و او 

می خواهد تصویر با شکوهی از خود بجای بگذارد. 
مهدی ترابی؛ با انگیزه و ستاره

مهدی ترابی بیشتر از همه پرسپولیسی ها برای این دربی انگیزه 
دارد او کــه فصل فوق العاده ای را با تیم محبوبش پشــت ســر 

گذاشــت و با گل های 3 امتیازی اش بازی های زیادی را در این 
فصل برای سرخ در آورد حالا فقط گلزنی و درخشش در شهرآورد 
را در ویتریــن افتخارات فوتبالی اش کــم دارد. جوان انرژیک و 
شوتزن سرخ ها اگر باهوش باشد می تواند روی ضعف اینروزهای 
حســینی گلر تیم آبی یکی از آن شــوت های غیرقابل مهار خود 
را به گل تبدیل کند، نمونه شــوتی که به سمت دروازه گل گهر 

سیرجان در بازی رفت لیگ برتر به ثمر رساند.
 )حاج(احمد نوراللهی

احمد نوراللهی در کنــار کمال کامیابی نیا یکی از هافبک دفاعی 
های پرســپولیس در پست شماره ۶ است، میل به هجوم در بازی 
نوراللهی بیشتر از کامیابی نیا ست.نوراللهی هم میل به شدت زدن 
دارد و هم از قدرت ســرزنی خوبی چــه در فاز دفاع و چه در فاز 
حمله برخوردار است و سابقه گل زدن به استقلال را با ضربه سر 
دارد. احمد نور می تواند روز دربی ۹3 پرسپولیس را بالا و به سمت 
دروازه آبی نگه دارد و اگر روز خوبش باشد کار برای هافبک های 

استقلال سخت می شود.
 بچه محل ها آتشبار سرخ

علــی علیپور در کنار مهدی عبدی هر دو اهل روســتای قراخیل 
قائمشــهر مازندران باز هم می توانند نقش اول شــهرآورد برای 
ســرخ ها باشند،هر دو در جوانی به استقلال گل زده اند و از نظر 

روانی کاملا« با فضای دربی آشنا هستند.
زوج قراخیلی سرخ ها هم با پا خیلی خوب توپ را در کنترل خود 
دارند و هم اگر خوب تغذیه شوند سرزن های مسلطی هستند که 
می توانند دروازه آبی ها را به خطر بیاندازند، ســرعت بالای این 
دو مهاجم پوئن مثبت آنها به خط دفاع اســتقلال است که فرهاد 

مجیدی باید برای مهار همشهری هایش فکری اساسی بکند.
 پارتی آفریقایی

کریستین اوساگوانا مهاجم نیجریه ای پرسپولیسی ها سر انجام در 
هفته آخر لیگ برتر فوتبال ایران پایش به گلزنی باز شد و طلسم 
گل نزدن هایش شکست. مهاجم قد بلند سرخ ها در آخرین دربی 
برگزار شده پاس گل اول را به علیپور داد تا در همان بازی نشان 

دهد دربی برای او با بقیه بازی ها فرق اساسی دارد.
شــاید آوردن نام اوســاگوانا بعنوان یکی از بازیگران موثر دربی 
۹3 برای خیلی ها جنبه طنز داشــته باشد ولی تجربه نشان داده 
دربی بازی غیر قابل پیش بینی هاست و فوتبالیست هایی در این 
بازی موفق هســتند که از نظر روانــی و ذهنی آماده جنگیدن در 
این کارزار باشــند و معمولا« خارجی های فوتبال ما که فعلا« با 
قانون جدید ســازمان لیگ مبنی بر عدم جذب فوتبالیســت های 
خارجی آخرین نســل فوتبالیست های وارداتی هستند ؛ از ویترین 
دربی نهایت اســتفاده را خواهند کرد، اگر اوساگوانا فرصت حضور 
در زمین را پیدا کند و توســط کناره های پرسپولیس خوب تغذیه 
شــود می تواند از پوئن قد بلند و سرزنی اش برای جادوانه شدن 

در تاریخ گلزنی دربی ها نهایت استفاده را ببرد.
به نظر می رسد دربی ۹3 همه آپشن های جذابیت را یکجا با هم 
دارد ؛ اولین چهارشنبه شهریور ۹۹ هوای دربی داغ و سوزان است 

و قطعا« یک طرف داستان دچار گرمازدگی خواهد شد!

5۱۱/۱ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکمشهدمنطقهپنج

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهی موضــوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آئیــن نامه قانــون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رســمی . برابر رای شماره 
13۹۹۶030۶۲۷100118۶ هیات اول موضــوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک مشــهد منطقه پنج تصرفــات مالکانه بلامعــارض متقاضی خانم ناجیه 
صمدی فرزنــد محمد علی به شــماره شناســنامه 0۹50505۲34 صادره از 
افغانستان در ششــدانگ یک باب خانه به مساحت 150/8۷ متر مربع قسمتی 
از پلاک 5۷ اصلی بخش  ۹ واقع در گلشــهر شفیعی4۹  پلاک 55 خریداری 
از مالک رسمی آقای غلامرضا رفســنجانی محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی 
که اشخاص نســبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر 

خواهد شد.
 م.الف تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/5/۲0. تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۶/4

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

5۱۱/2ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکگناباد

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . 1ـ نظر به دستور مواد 1 و3 قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی مصوب 
13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 13۹8۶030۶0130005۲۲مورخ13۹8/3/11 
و رای اصلاحی شــماره 13۹۹۶030۶013000513 مورخ 13۹۹/4/1۷ هیات 
اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد 
تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی معصومه اسماعیلیان فرزند  ابراهیم در 
ششــدانگ یک باب منزل به مساحت۲1۶/۶۹ متر مربع از پلاک  شماره ۶51 
فرعی از یک اصلی واقع در اراضی علی آباد بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد 
خریداری شــده مع  الواسطه از آقای محمد علی رحیم نیا مالک رسمی محرز 
گردیده اســت، لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد سند رســمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در 
دو نوبــت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشــار در 
شــهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در 
روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل 
وقوع ملک تســلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک 
ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی 
محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت بــه اداره ثبت محل تحویل دهد که 
در این صــورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در 
صورتی کــه اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائــه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 
 ســند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/5/۲1. تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۶/4
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد

5۱۱/3ثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکتربتحیدریه
هیاتموضـوعقانونتعیینتکلیـفوضعیتثبتیاراضیوسـاختمانهایفاقدسـند

سمی ر
آگهـیموضوعمـاده3قانونومـاده۱3آئیننامـهقانونتعییـنتکلیفوضعیت

ثبتیواراضیوسـاختمانهایفاقدسـندرسـمی
 . نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی 
رای  برابـر  و   13۹0/۹/۲0 مصـوب  رسـمی  سـند  فاقـد  سـاختمانهای  و 
شـماره13۹۹۶030۶00۶000۶۶۹  هیـات دوم موضـوع مـاده یـک قانـون 
مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک تربـت حیدریـه تصرفـات  
مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی آقـای امیـر مـرادی ثابتی فرزنـد علی محمد 
بـه شـماره شناسـنامه ۲80 صـادره از تربـت حیدریـه نسـبت بـه ششـدانگ 
یـک بـاب سـاختمان بـه مسـاحت143/۶0 متـر مربـع) یکصد و چهل و سـه 
و شـصت صـدم مترمربـع( قسـمتی از پلاکــ  یـک فرعـی از اراضـی شـهر 
پـلاک ۲3۶0 اصلـی واقع در  خراسـان رضـوی بخش یک حـوزه ثبت ملک 
تربـت حیدریـه خریـداری از مالک رسـمی محمـود عبدالهیان محـرز گردیده 
اسـت. لـذا بـه موجـب مـاده 3 قانون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و مـاده 13 قانـون آئیـن نامـه مربوطه این 
آگهـی در دو نوبـت بـه فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشـار 
در  شـهرها منتشـر تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعـلام شـده 
اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی تا دو مـاه اعتراض 
خـود را بـه ایـن اداره ثبـت محـل وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نمایند.  
معتـرض بایـد  ظـرف یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت بـه تقدیم 
دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره 
ثبـت محـل تحویـل دهد کـه در این صـورت اقدامـات ثبت موکول بـه ارائه 
حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی که اعتراض در مهلـت قانونی واصل 
نگـردد یـا معتـرض، گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محل را 
ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صدور سـند مالکیـت می نمایـد و صدور 

سـند مالکیـت مانـع از مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 5/1۹/ 13۹۹ . تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۶/4

سید محمد حسینی- قائم مقام رئیس واحد ثبتی تربت حیدریه
5۱۱/4ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی

ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکبردسکن
هیاتموضـوعقانونتعیینتکلیـفوضعیتثبتیاراضیوسـاختمانهایفاقدسـند

سمی ر
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره 13۹۹۶030۶0۲100041۷ هیـات اول موضـوع قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد 
ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفات مالکانـه بلامعـارض متقاضی  آقـای ابراهیم 
همتـی فرزند محمد به شـماره شناسـنامه 5۷۲00۹83۹۹ صادره از بردسـکن 
درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 1۲4/10 متـر مربـع قسـمتی 
ازپـلاک 4135 فرعـی از 4 اصلی واقع درخراسـان رضوی بخش 4 بردسـکن 
خریـداری از مالـک رسـمی آقـای حسـین بیابانـی محـرز گردیده اسـت. لذا 
بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می 
شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی 
اعتراضـی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی بـه مدت دو 
مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی 
تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکـور و عدم وصول 

اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/۶/4 .  تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۶/1۹

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن
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واکنش زنگنه به موج انتقادات
»بیـژن زنگنـه« امـروز )دوشـنبه( در حاشـیه افتتـاح پروژه هـای 
تاکیـد کـرد:  ایرنـا  بـه  نفتـی در جمـع خبرنـگاران و در پاسـخ 
»منتقـدان، بنـده را بـه خیلـی چیزهـا متهم مـی کنند امـا تحمل 
مـی کنیـم و مـی شـنویم و چـاره ای نداریـم زیـرا آدمـی کـه بار 
سـنگینی روی دوش دارد، نمـی توانـد به هر انتقادی پاسـخ دهد؛ 
بنابرایـن اگـر حـرف نمـی زنـم ایـن نیسـت کـه زبـان نـدارم.« 
زنگنـه ادامـه داد: »یـک عـده دنبال تخریـب هسـتند و این گونه 
القـا مـی کننـد کـه همـه بدی هـا مـال ماسـت، البتـه هر جـا که 
لازم باشـد جـواب می دهیـم و زبانمـان قطع نشـده اسـت، اما اگر 
 سـکوت مـی کنم بـه خاطر مصلحت کشـور اسـت، زیـرا در دعوا 

نـان مـا درنمـی آیـد و خدمـت نیاز بـه آرامـش دارد.«

صفارهرندی: روحانی طوری رفتار می کند که انگار آب خوردن 
ما هم بسته به مذاکره است

صفـار هرنـدی بـا اشـاره به سـخنرانی روحانـی بعـد از راهپیمایی 
۲3 تیـر ۷8 گفـت: در زمانـی کـه خیلی هـا حاضـر نشـد در ایـن 
برنامـه سـخنرانی کننـد، آقـای روحانـی آمـد و سـخنرانی خوبـی 
هـم کـرد، ولـی می بینیـم همین فـرد زمانی کـه کار را در دسـت 
می گیـرد، طـوری رفتـار می کنـد کـه انـگار آب خـوردن مـا هـم 
بسـته بـه مذاکـره با غـرب اسـت. تحریـف در رسـاندن آدم ها به 
ایـن نقطـه بسـیار مهـم اسـت. وی افـزود: یـا اینکه دیدیـم آقای 
ظریـف گفـت، آمریـکا می توانـد بـا یـک بمـب تمـام تأسیسـات 
مـا را نابـود کننـد! بعـد او را بردند و تأسیسـات دفاعی را نشـانش 
دادنـد و آقـای ظریـف دیـد که چـه قدرتی در کشـور وجـود دارد. 
عضـو مجمـع تشـخیص مصلحت نظـام گفت: جنـگ، مقاومت و 
دسـتاورد ها را راحـت می شـود تحریـف کـرد، اما وقتـی واقعیت را 
درسـت بازخوانـی می کنیـم، می بینیـم ایـن گونـه که گفته شـده 
نبـوده اسـت. یکـی از مباحثـی کـه در این حـوزه باید مـورد توجه 
قـرار گیـرد، بحـث بزرگ نمایـی قـدرت آمریکاسـت، امـا واقعیت 
ایـن اسـت که آمریکا نسـبت به گذشـته بسـیار ضعیف تر شـده و 

انقـلاب هـر روز قوی تـر می شـود.

سلطانی فر: حکم پرونده »ویلموتس« قطعی نیست!
قـرارداد سـرمربی سـابق تیـم ملـی فوتبال در جلسـه کمیسـیون 
اصل ۹0 مجلس بررسـی شـد. در این جلسـه مسـعود سـلطانی فر 
وزیـر ورزش و جوانـان ضمـن تسـلیت ایـام سـوگواری اباعبدالله 
ناعادلانـه  افتـاده و یـک حکـم  اتفاقـی  الحسـین اظهـار کـرد: 
غیرطبیعـی صـادر شـده اسـت ولـی مـا هنوز وسـط کاریـم و این 
حکـم قطعی نشـده اسـت. وی بـا بیـان اینکـه در دو مرحله دیگر 
مـی توانیـم بـه ایـن حکـم اعتـراض کنیـم، ادامـه داد: مرحلـه 
اول دادگاه عالـی ورزش CAS اسـت کـه وظیفـه محـوری در 
اختلافـات موجـود در ورزش را دارد کـه بایـد بـا همـه تـوان خود 

را آمـاده کنیـم کـه در آن دادگاه دفـاع جانانـه ای داشـته باشـیم. 
وزیـر ورزش و جوانـان عنـوان کـرد: مرحلـه بعـدی دادگاه عالـی 
ورزش در سـوئیس اسـت. انشـاءالله با ایـن عـزم و اراده ای که در 
فدراسـیون فوتبـال و ظرفیت هـای حقوقی کـه در وزارت خارجه، 
سـازمان بازرسـی کل کشـور، معاونت حقوقی ریاسـت جمهوری و 
مجلس شـورای اسـلامی ایجاد شـده اسـت، همه بسـیج شده ایم 

تـا کمـک کنیـم تـا حکـم ناعادلانه را بشـکنیم.

واعظی: غیبت شهردار تهران در هیات دولت ربطی به 
ساختمان جماران ندارد

محمـود واعظـی رئیـس دفتـر رئیس جمهـور در گفتگـو بـا مهـر 
از طبقـات سـاختمان سـه طبقـه  یکـی  تخریـب  بـا  رابطـه  در 
ریاسـت جمهوری در منطقـه جمـاران بـه دلیل ممنوعیت سـاخت 
بیـش از دو طبقـه، آیـا دولت برای سـاخت این سـاختمان تصمیم 
بـه لغـو مصوبه سـال ۹0 شـورای عالی شهرسـازی گرفته اسـت، 
اظهـار داشـت: دولـت هیـچ اقدامـی ]در رابطه با لغو مصوبه سـال 
۹0 شـورای عالـی شهرسـازی[ نکـرده اسـت. وی افـزود: اهالـی 
جمـاران نامـه ای در ایـن زمینه نوشـتند، که این نامه نیـز در حال 
بررسـی اسـت. رئیـس دفتـر رئیس جمهـور همچنیـن در رابطه با 
اینکـه علـت غیبـت پیـروز حناچـی، شـهردار تهـران در جلسـات 
دولـت چـه ارتباطـی بـا مسـاله سـاختمان ریاسـت جمهـوری در 
جمـاران دارد، گفت: غیبت وی در جلسـات دولـت به این موضوع 

ارتباطـی نـدارد زیـرا او هیـچ وقـت عضـو دولت نبوده اسـت.

واکنش محیط زیست به فیلم علی زند وکیلی با یک توله شیر
مدیـرکل دفتـر حیات وحش سـازمان محیط زیسـت نسـبت به 
انتشـار فیلـم بغل کردن یک توله شـیر توسـط خواننده مشـهور 
کشـورمان در فضـای مجازی واکنش نشـان داد. شـهاب الدین 
منتظمـی مدیـر کل دفتـر حیات وحش سـازمان محیط زیسـت 
دربـاره حواشـی  باشـگاه خبرنـگاران جـوان،  بـا  در گفت وگـو 
مربـوط بـه انتشـار فیلـم خواننـده معـروف بـا یـک تولـه شـیر 
در فضـای مجـازی اظهـار کـرد: در حـال پیگیـری ایـن ماجـرا 
هسـتیم و امیدواریـم ایـن هنرمنـد کشـورمان از روی دوسـتی 
و احساسـات آن حرف هـا را زده باشـد. مدیـر کل دفتـر حیـات 
وحـش سـازمان محیط زیسـت بـا بیـان اینکه منزل مسـکونی، 
محـل نگهـداری از حیـات وحـش نیسـت، گفت: حیـات وحش 
تکلیفـش مشـخص اسـت. منتظمـی تصریـح کـرد: سـازمان 
محیـط زیسـت بـه مرکـزی کـه ایـن عمـل در آن انجام شـده، 
تذکرهـای لازم را داده اسـت و قطعـا ایـن ماجـرا را پیگیـری 

می کنیـم.

استاد شجریان از بیمارستان مرخص شد
محمدرضـا شـجریان پـس از بهبـودی وضعیـت سـلامتی خود از 

بیمارسـتان جـم ترخیـص شـد. محمدرضـا شـجریان کـه از ۲5 
مردادمـاه بـه دلیـل افـت سـطح هشـیاری و شـوک سـپتیک در 
بخـش مراقبت هـای ویـژه بیمارسـتان جـم تهران بسـتری شـده 
بـود، بعـد از ظهر امروز )سـوم شـهریورماه( مرخص شـد. این خبر 
را حسـن عباسـی، پزشـک معالـج شـجریان در صفحـه شـخصی 

خـود در اینسـتاگرام اعـلام کرد.
آیا واقعا نوبخت قیمت کالاهای اساسی را نمی داند؟

در حالـی کـه رییـس سـازمان برنامـه و بودجـه هر هفتـه گزارش 
وزارت صنعـت، معـدن و تجـارت دربـاره نـرخ مقایسـه ای کالاها 
بـا هفتـه، مـاه و سـال پیـش را مطالعـه می کنـد، برخی رسـانه ها 
ویدئـوی کوتاهـی از گفت وگـوی تلویزیونی نوبخت را نشـر دادند 
و تیتـر »بی اطلاعـی نوبخـت از قیمـت کالاهای اساسـی« را هم 
بـرای آن انتخـاب کردنـد. این در حالی اسـت که در اصل سـوالی 
در مـورد قیمـت کالاهای اساسـی از نوبخت نشـده و  تنها مجری 
از نوبخـت پرسـیده بـود: اجـازه می دهیـد قیمت برخـی کالاهای 
اساسـی را از شـما بپرسـم؟ و او در پاسـخ گفـت: خیـر. مجـری 
ادامـه داد: پـس خریدهـای منزل را همسـرتان انجـام می دهد؟ و 

نوبخـت بـا تاییـد این حـرف افـزود: البتـه غر هـم می زند!

سیزده عضو مخالف شورای امنیت چگونه می توانند جلوی 
اجرای مکانیسم ماشه را سد کنند؟

در  خارجـی  سیاسـت  مسـائل  کارشـناس  احمـدی،  کـوروش 
گفت وگویـی بـه خبرآنلایـن گفت:سیاسـت های ترامـپ در حوزه 
هایـی ماننـد محیـط زیسـت و تجارت و دفـاع و غیـره در تعارض 
بـا سیاسـت هـای اروپاسـت. اروپـا شـاید بـی میـل نباشـد که در 
صـورت شکسـت ترامـپ در شـورای امنیـت، موقعیـت بایـدن در 
برابـر او تقویـت شـود. بازگشـت قطعنامـه های پیشـین به خودی 
خـود و بـه لحـاظ عملـی واجـد اهمیـت زیـادی نیسـت کـه بـه 
حملـه نظامـی منجـر شـود. بـا توجه بـه محتـوای بندهـای 11 و 
1۲ قطعنامـه ۲۲31 سـوال اصلی این اسـت کـه 13 عضو مخالف 
شـورای امنیـت چگونـه می تواننـد جلوی ایـن روند را سـد کنند. 
این مسـاله، مسـاله بسـیار دشوار و بی سـابقه ای در تاریخ شورای 
امنیـت اسـت. دو بنـد مذکـور به نحوی تهیه شـد که هیچ کشـور 
دیگـری نتوانـد مانع بازگشـت قطعنامـه های قبلی توسـط آمریکا 

. د شو

سالن ها و اماکن ورزشی در تهران بازگشایی می شوند
امـروز جلسـه سـتاد مقابله با کرونـا در ورزش در محل فدراسـیون 
پزشـکی ورزشـی و با حضـور برخی روسـای فدراسـیون ها برگزار 

شـد. در پایـان این جلسـه مقرر شـد اماکن ورزشـی و سـالن های 
امـکان  لازم،  مجوز هـای  دریافـت  از  پـس  فـردا  از  بدنسـازی 
بازگشـایی داشـته باشـند. بـا ایـن حـال همچنـان اسـتخر های 

سرپوشـیده اجـازه فعالیـت ندارنـد./ باشـگاه خبرنگاران

الیاس نادران، نماینده تهران استعفا داده است؟
همزمـان بـا بـالا گرفتـن بحـث اسـتعفای نـادران، خبر تشـکیل 
بـه  واکنـش  در  رسـید.  مجلـس  در  تولیـد  جهـش  کمیسـیون 
ایـن خبـر برخـی گفتنـد مجلـس بـرای دلجویـی از نـادران ایـن 
کمیسـیون را تشـکیل داده اسـت. سـیدناصر موسـوی لارگانـی، 
دبیـر هیـات رئیسـه مجلس شـورای اسـلامی، در واکنـش به خبر 
مربـوط بـه اسـتعفای نـادران از نمایندگـی مـردم تهـران ضمـن 
تکذیـب خبـر گفـت: خیـر. اصـلا و بـه هیـچ وجـه در ایـن مورد 

صحبتـی نشـنیدم./برنا

ترامپ یک هفته از وعده قبلی کم کرد؛ ظرف سه هفته با ایران 
توافق می کنم

ترامـپ کـه پیشـتر گفتـه بـود ظـرف یـک مـاه بعـد از پیـروزی 
در انتخابـات بـا ایـران توافـق می کنـد، حـالا مدعـی شـده ایـن 
توافـق ظـرف 3 هفتـه بـه وقـوع خواهـد پیوسـت. ترامـپ گفت: 
مـن ظـرف سـه هفتـه به یـک توافـق خواهـم رسـید. آنهـا فقط 
منتظرنـد و بـرای رسـیدن بـه یـک توافـق مسـتاصل هسـتند اما 
آنهـا می خواهنـد صبـر کننـد )منتظـر نتیجـه انتخابـات شـوند( 
و ببیننـد چـه می شـود. ترامـپ همچنیـن مدعـی شـد چیـن و 
ایـران بـه شـدت خواهـان شکسـت او در انتخابـات هسـتند: آنها 
خواهـان  شـدیداً  و  هسـتند  بایـدن(  )جـو  او  مالـک  )چینی هـا( 
شکسـت مـن هسـتند. شـاید فقط ایـران باشـد که بیشـتر از چین 

ترجیـح می دهـد مـن در انتخابـات شکسـت بخورم./فـارس

نامزد های اصلاح طلبان ردصلاحیت شوند، از لاریجانی حمایت 
می کنند

نزدیـک  سـال1400  بـه  کـه  روز  هـر  انتخاباتـی  زمزمه هـای 
حـزب  اعضـای  از  یکـی  حـالا  و  می شـود  بیشـتر  می شـویم 
کارگـزاران از حمایـت ایـن حـزب از علـی لاریجانی سـخن گفته 
اسـت تـا بیـش از پیـش احتمـال حضـور رئیـس مجلـس دوازده 
سـال گذشـته در رقابـت انتخاباتی پررنگ شـود. غلامعلی رجایی، 
صحنـه  در  لاریجانـی  حضـور  احتمـال  دربـاره  سیاسـی  فعـال 
انتخابـات گفـت: »آقـای لاریجانـی ویژگی هایـی دارنـد کـه جـز 
آقـای جهانگیـری، هیـچ یـک از نامزدهایـی کـه اکنون نامشـان 

رئیـس  دوازده سـال  او  نیسـتند.  او  مطـرح می شـود، همسـنگ 
مجلـس بـوده و بـه خوبـی بـا مشـکلاتی کـه در کشـور وجـود 
دارد، آشناسـت و پیـش از آن هـم مسـئولیت های مهمـی ماننـد 
ریاسـت شـورای امنیت ملی و صداوسـیما را در کارنامه اش دارد«. 
غلامعلـی رجایـی، فعال سیاسـی گفت: ممکن اسـت در شـرایطی 
کـه نامزدهای شـاخص اصلاح طلـب ردصلاحیت شـوند و آنها به 
ایـن نتیجـه برسـند کـه نمی تواننـد چهـره  خـاص اصلاح طلبی را 

معرفـی کننـد از آقـای لاریجانـی حمایـت کننـد.

منتقدان دولت بر مبنای حقیقت و صداقت عمل نمی کنند
هاشـمی طبا، عضـو مجمـع وزیـران ادوار جمهـوری اسـلامی در 
گفت وگـو بـا ایرنـا بـا بیـان اینکـه منتقـدان دولـت در تحلیـل 
شـرایط موجـود اشـاره ای بـه تحریم هـا نمی کنند، گفت: کسـانی 
کـه پیـکان حمـلات را بـه سـوی دولـت می گیرنـد، بـر اسـاس 
حقیقـت و صداقـت عمـل نمی کننـد، چـون بیشـتر سیاسـت های 
دولـت روحانـی تصمیماتـی اسـت از سـوی حاکمیت گرفته شـده 

ست. ا

به احمدی نژاد مجوز حضور در انتخابات ۱4۰۰ را ندهید
احمـد کریمـی اصفهانـی، فعـال اصولگـرا گفـت : اگـر شـورای  
نگهبـان به کسـی مثـل احمدی ن ـژاد دوبـاره مجوز حضـور بدهد، 
از آنجـا که بخشـی از سـطح پاییـن جامعـه از خیانت هایش مطلع 
نیسـتند،  امـکان دارد رأی بیـاورد کـه چنیـن اتفاقـی کشـور را 
دچـار بحرانـی عجیـب خواهد کـرد. ای کاش شـورای  نگهبان در 
گذشـته کاندیداهـا را بـا دقت بیشـتری گزینش می کرد تا کشـور 
و مـردم ایـن شـرایط سـخت را بـه چشـم نبینند./اعتمـاد آنلاین

اصلاح طلبان در انتخابات ۱4۰۰بر سر حمایت از جهانگیری 
اجماع می کنند؟

شـرق نوشـت: اسـحاق جهانگیـری شـخصیتی اصلاح طلـب و در 
عیـن حـال عمل گرا شـناخته می شـود کـه در برهه هـای مختلف 
در دولـت یازدهـم و دوازدهـم، سـعی کرد از ایـن دو خصیصه دور 
نشـود و شـاید بـه چنیـن دلایلـی باشـد کـه نـام او هـم در میان 
نامزدهـای احتمالـی انتخابـات ریاسـت جمهوری 1400 به چشـم 
می خـورد. جهانگیـری در سـال ۹۶ وقتی به  عنوان نامزد پوششـی 
روحانـی در انتخابـات حاضـر شـد، نشـان داد نـه  تنهـا پتانسـیل 
ریاسـت جمهوری را دارد، بلکـه می توانـد سـرمایه  اجتماعی درخور 

توجهـی را به سـمت خود بکشـاند.
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